
PROTOKOL N. LU2023

z sesji Rady Gminy Rybno odbytoj w dniu 26 kwietnia 2023 J.
w sali na[ad w Rybnie przy ul. Lubawskiei 15 pod przewodnictwem

Pana Piot Kornatowskiego - Przewodniczecego Rady cminy Rybno

Obrady Rady Gminy protokolowala - Ewa Raszkowska - ZastQpca Kierownika Referatu, Zastepca

Kierownika Ueedu Stanu Cywilnego w Uzedzie cminy Rybno

Obrady rozpoczgto o godz. '10:'15, zakoiczono o godz.13:15

Stan ustawowy Rady - 15 Radnych,

Wsesji bieze udzjal 14 Radnych

- lista obecnosci stanowi zahcznik l do protokolu.

Spoza Rady Gminy w sesji uczestniczyli:

'1.Pan Tomasz Wegrzynowski -W6jt Gminy

2.Pani ZdziskvJa Kanicz - Skarbnik cminy

3.Pani Jolanta Jendrycka - Sekretaz Gmjny

4.Pan Zbigniew Dzystek - Radca prawny

- lista obecnosca stanowi zalqcznik nr 2 do protokolu

3.Softysi

- lista obecnosci stanowi zahcznik nr 3 do p.otokolu

Porzqdek sesii:

Ad.1 i 2 Otwarcie aesii i stwierdzenie pJawomocnosci obrad.

Obrady Lf sesji Rady Gminy Rybno otwotzyl o godz. 10.15 Pan Piotr Kornatowski pzewodniczqcy

Rady Gminy.

Nastepnie pouczyl wszystkich obecnych, it obrady Rady Gminy sq rejestrowane za pomocq urzAdzef

nagrywajqcych d2wiek.

Powital wszystkich obecnych na sali obrad, a nastepnie stwierdzil, 2e po sprawdzeniu listy obecnosci,

na saliznajduj sje 14 radnych, co stanowi kworum do podejmowania prawomocnych uchwal.

Ad.3.Ustalenie oorzadku obrad.

Pzewodniczqcy Rady pzedstawil pozadek dzienny obrad.

l.Otwarcie ses.ii.

2.Slwierdzenie prawomocno6ci obrad.

3.Ustalenie porzqdku obrad.

4.Przyiecie protokolu: z L sesii Rady cminy Rybno.

5.Sprawozdanie miedzysesyine W6jla Gminy Rybno.

6.PodjQcie uchwal w nastepujqcych sprawach:

1) zmiany Weloletniej Prognozy Finansowej cminy Rybno na tata 2023-2038;

2)zmian w bud2ecie Gminy Rybno na 2023 rok,



3) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Dzialdowskiemu,

4) okre6lenia zasad udzielania dotacji celowej z bud2etu Gminy Rybno na prace konseMatorskie,

restauratorskie lub roboty budowlane ptzy zabylku wpisanym do rejestru zabytk6w lub znajdujecym

siQ w gminnej ewidencji zabytk6w,

5) wyrazenia zgody na nieodptatne przejecie na zecz Gminy Rybno nieruchomosci nalezqcej do

Skarbu Pahstwa,

6) wyra2enia zgody na nieodpfatne pzejecie na zecz Gminy Rybno nieruchomosci nalezecej do

Skarbu Pahstwa.

7) pzystqpienia do sporzqdzenia miejscowego planu zagospodarowania ptzestzennego na tercnach

polozonych w obrebie geodezyjnym Rybno, gm. Rybno,

8) pzyjecie programu opieki nad zwiezQtami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomnosci zwietzqt

na terenie Gminy Rybno w 2023 roku,

9) ptzystapienia do Lokalnej Grupy Dzialania Ziemia Lubawska ilvyznaczenie reprezentanta

10) nadania tytulu ,,Honorowego Obywatela Gminy Rybno" dla Pana Tomasza Komoszyhskiego.

T.Wolne wnioski i zapytania.

SzamknlQcie sesji.

Kierujqc nastepnie zapytanie o propozycje zmiany porzqdku obrad.

Wniosek o zmiane poeadku obrad wni6sl Radny - Pan Rafal Gniazdowski, uzasadniajqcl ,, wnioskuje

o wylqczenie z dzisiejszych obrad punktu 6 podpunktu si6dmego uchwaly w sprawie pzystqpienia do

spozqdzenia miejscowego planu zagospodarowania przesttzennego na terenach polo2ony w obrebie

geodezyjnym Rybno. Mam tutaj liste z podpisami osiemnastu mieszkahc6w, kt6zy wnioskujq o

zorganizowanie spotkania i pzedstawienie szczeg6l6w dotyczacych pzysqpienia do spozqdzenia

tego planu. Mieszkaficy, Szanowni Paistwo, bylo to om6wione na komisji. Jeszcze faz chca

powt6tzy6 majq szereg pytai, pewne watpliwosci i uwa2am, 2e wchodzqc w taka sferQ wlasnoSciowe

ich dzialek uwa2am,2e takie spotkanie, jesli majq takie 2yczenie atake prosbe powinno zosta6

zorganizowane.'

Po czym glos zabral:

Radca prawny - Pan Zbigniew DEystek: ,, ProszQ Panstlva, pozwolq sobie pzedstawic Padstwu pare

sl5w wyjasnienia w tej kwestii, bo zagospodarowanie pzestzenne to jest badzo wazna dziedzina

tunkcjonowania gminy i zadaniem Rady jest ksztaltowanie zagospodarowania przesttzennego gminy

To ksztaltowanie wymaga patzenia w pzyszlosc, pzezwycie2ania pewnych stereotyp6w i takiego

dalekowzrocznosd spojrzenia na kwestie funkcjonowania gminy. Ta sprawa jest istotna, albowiem

gmina podejmuje kwestie. Zagospodarowania pzestrzennego i upozqdkowania rozlicznych kwestii.

Gruntu, kt6ry le2y miedzy ulicq Vvyzwolenia a nowo budowanq obwodnicq. Zalqcznikiem do tego

projektu uchwaly jest mapka prezentujqca ten teren. Sp6jtzcie, na tq mapke. DziesiAtki dzialek, kt6re

maje szerokosc od kilku do kilkunastu metr6w, paseczki biegnqce od ulicy Vwzwolenia w glqb tych

teren6w. Jest to efekt trwajqcego przypuszczalnie kilkaset lat rozdrobnienia grunt6w

cha€kterystycznego dla obvar6w wiejskjch. Wraz z rozwojem zabudowy wiejskiej wzdlu2 ulicy



\ rlzwolenia dzielono po prostu z biegiem czasu grunty pomiQdzy kolejnych nabywc6w miedzy dzieci

wfascicieli. TMalo to dlugi okres czasu Efekt jest taki' 2e ten teren jest de facto obecnie nie do

zagospodarowania Ka2da obwoclnica ma to do siebie' 2e two,zy grunty atrakcyjne dla rozwoju

pe edsiebiorczoSci I uslug.

Zapewnia dobry dostep. Dobry dostQp jest wartosciq samq w sobie Dobry dostep do drogi, dobry

dostep do kwestii transportu. Dlatego jest interesem gminy, kt6ry Paistwo .eprezentljecie, 2eby

dokonad zmian, kt6re niewqtpliwie ingerujqw kwestiQ wlasnogci. Ale paawo dopuszcza' Przewiduje, 2e

kwestie zagospodarowania pzestzennego niejednokrotnie ingerujq i to gleboko w sfere wlasnosci

Ale celjest istotny, bo bez zmiany struktury wlasnosciowej tego terenu ten teren nie bedzie podlegal

rozwojowi, bo on w obecnym ksztalcie sie nie nadaje ze wzglgdu na rozdrobnienie Natom'ast jak

Paistwo widzicie, ka2da obwodnica aktywizuje te tereny. W jakimkolwiek miescie, mnlelszym czy

wiekszym, czy w osadzie. Dlatego ta uchwala jest istotna i mieszkaicy byc mo2e tych niuans6w n'e

znajq, bo nie sq prawnikami, nie sq urzQdnikami. [4oge sie czud zaniepokojeni takim projektem

uchwaly. Natomiast podjecie tej uchwaly otwiera dlugotMaq procedurq planistycznq. W toku tej

plocedury, ona pzewiduje z mocy prawa konieczne spotkania z wlascicielami grunt6w objQtych

planem, 2eby pe edstawili swoje argumenty, swoje racje. Plan opracowujq fachowcy urbanisci, bo jest

to kwestia tak zliczona i skomplikowana, 2e zawsze opracowanie planu mozna powieeyc tylko

podmiotowi, kt6ry ma uprawnienia. A to sq specjalistyczne uprawnienia architektoniczno

urbanistyczne. Bo plan zagospodarowania peesttzeni pzesttzennego obejmuje bardzo wiele kwestii

skomplikowanych, zlo2onych, zwiqzanych z ptzezt\aczeniem terenu Dlatego spotkanla z

mieszkaicami z mocy prawa bedq. Te spotkania bqde mialy sens i cel, bo wtedy argumenty

pzedstawione przez mieszkailc6w urbanista bedzie musial pzeanalizowaC B€dzae do tego

zobowi+any. Natomiast obecnie spotkania obecne. Teraz wiecie Pahstwo jaki mialby cel i sens Bo

odstapienie od projektu tej uchwaly. Ale jakito mialby cel? Ta procedura p la n istyczne jest dlugotrwala

To nie jest tak, 2e podejmujemy teraz uchwalQ i za dwa ltzy miesiqce nagle wyskakuje gotowy plan

Ten teren 14 hektar6w. Takie zmiany, taka struktura. To pEypuszczalnie potMa okolo p6ltora roku

Prccedura planistyczne tak w miare sprawnie rok, to bQdzie naprawdq szybko Wasnie ze wzglQdu na

kwestie uzgadniania szeregu rozlicznych sp€w, zwiqzanych niewqtpliwie z istotnq zmianq

przeznaczenia tych gruntdw, jakkolwiek ta zmiana ju2 iest wstepnie w studium zapisana. PtzeczylaJcie

Paistwo uzasadnienie do tei uchwaly. Uzasadnienie jest bardzo dobze spozqdzone, jest logiczne

sp6jne i ono przedstawia podstawowe zalo2enia w tej kwestii.

Radny - Pan Bogdan Wantowski stwierdzal ,, Panie mecenasie tu nikt nie jest pzeciwny- Twozymy

tylko plan zagospodarowania pzestzennego. Tu jest 9lko wniosek o odroczenie w czasie o miesiQc

czasu nastQpnej sesji po to, 2eby wyjasniC mieszkaicom, 2e taki plan jest twozony. Jakicel ma? Tam

iest zapis w uzasadnieniu jest 1 kasacja grunt6w i podzial w zasadzie kasacja, bo pan w6jt teraz mo2e

tego nie zrobi, ale pzy nastepnym punkcie lesl zapis kasaqa. Zahietamy Pan ziemie, dajemy wam w

zamian za opieke troske o ziemie. Wracamy do czas6w komuny. Panie W6jcie tzeba rczma. iaaz

ludzmi. My tylko prosimy o to,2eby zrobic zebranie z wtascicielami dzialek. VwjaSnid, 2e twozymy



plan, jak to bedzie wyglqdalo, 2eby6my nie czulizagrozeni, 2e ktos im postawi cos pod nosem, 2e to

bedzie dla ich kozysci bedzie upozedkowane. Zeby nie bylo tak jak na Sportowej, 2e bloki stojq

wok6l budynku jednorodzinnego, co ju2 wspomnialem, nie wiedziatem tego. Ale sam fakt, chodzi o to,

2e rczmawiad z ludzmi, nie stawiac na swoim twardo, bo ja tu zqdzQ, jestem panem i wladcq i musi

byd tak jak ja chce."

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wegeynowski wyja6nil : ,, Panie Pzewod niczacy, dtodzy Radni zebrani.

Bardzo dobry pzyklad Pan podal Panie Bogdanie, sprawa ulicy Sportowej i tego bLrdynku

jednorodzinnego budowanego miedzy blokami. Tak sie stalo, bo tam wlasnie nie bylo miejscowego

planu zagospodarowania pzestzennego, wiQc po co to robimy,2eby do takich sytuacji nie dopuscic.

Chce Pana i Pana radnego uspokoid, jak i mieszkanc6w, 2e to jest wstep do wszelkich prac, 2e tych

spotkai, rozm6w bQdzie wiele i kazdy z mieszkaic6w bgdzie m6gl sie wypowiedziec i bez obawy

patuzed na ten miejscowy plan, kt6ry zostanie stwozony. Je2eli ktoS bQdzie chcial up€wia6 rolniczo tq

ziemie dalej bedzie uprawial jq rolniczq i na pewno njkomu nie bQdg zabiefal ziemi, wigc prosze byc

spokojnym. zeby w og6le zaczqd z lud2mi rozmawiad to ja musze mied uchwale, bo na jakiej

podstawie bym zaptaszal ludzi i dlaczego z nimi rozmawial? Peecie2 muszg tu wykonywac waszq

wole. Z moich informacji wynika, 2e wiele os6b bardzo jest zainteresowanych, 2eby juz ten miejscowy

plan zagospodarowania stwotzyc. Bo je2eli zostawimy tych ludzi z tak zwanymi \ Z kami, to

wypr.rcowanie VlZ ki to sq miesiqce, a je2eliju2 zostanie miejscowy plan stworzony to kto6 kto bedzie

dzisiaj uprawial ziemae rolniczo stwiedzi, 2e chce mied dzialke budowlanq, to jq juz bQdzie mial

zapisanq i w ka2dej chwili z dnia na dzien bedzie m6gl rozpoczqc tam swojq inwestycje."

Soltys solectwa Rybno - Pan Henryk Wsniewski wskazal: ,,.chcialbym sie odniesd, bo jestem

soltysem w regionie. lJwazam, 2e mieszkaicy, wlasciciele tch grunt6w juz na samym poczqtku

powinni wiedzieC co tam bedzie robione. P62niej to mo2e by6 za p6Zno tak jak ta druga r6wnolegla.

Nic sie niekt6rym nie dalo zrobiC, bo to ju2 poszl,o za daleko. I tutaj uwa2am te2, 2e po prostu na

samym wstepie, 2eby mieszkancy wiedzieli. A jak pan mecenas m6wi p62niej, to tzeba rozmawiac z

poszczeg6lnymi mieszkaicami. To jest podstawa. Ale w tej chwili uwa2am, 2e to, 2e mieszkaicy nic

prawie nie wiedzq, o co w tej sprawie chodzi."

Radny - Pan Rafal Gniazdowski zwr6cil uwagQ: ,, Szanowni Paistwo, to jest tylko wniosek o

rozmowe, o poznanie nawet oczekiwai tych ludzi, tych mieszkaic6w, w+ascicieli. Rozwijanie pewnych

wqtpliwoSci, bo tak jak zostalo tutaj wczesniej powiedziane, procedura stworzenia miejscowego planu

zagospodarowania jest obarczona spotkaniami i to jest te2 koniecznosd taka, wiec bedq mogli w

p62niejvym etapie skladac zgodnie z pzyslugujAcym im uprawnieniami r62ne wnioski czy sprzeciwy i

sprzeciwy, ale chodzi tylko i wy+qcznie o rozmowQ. Poznajmy kierunki, obawy. Nie wszyscy se

prawnikami, nie wszyscy sq zorientowani. Sq r62ne warianty p62niej podzialu czy scalenia tych

dzialek. Chodzitylko iwylqcznie o rozmowg.'



Na tym dyskusje zakohczono. Peewodniczqcy Rady poddal pod glosowanie wniosek formalny

radnego Pana Rafala Gniazdowskiego dotyczecy wylqczenia z dziennego porzqdku obrad z pkt 6,

ppkt 7 podjecia uchwaly w sprawie pzystqpienia do sporzqdzenia miejscowego planu

zagospodarowania przestrzennego na terenach polo2onych w obrebie geodezyjnym Rybno, gm.

Rybno.

Rada Gminy w glrosowaniu jawnym na uslawowy sklad Rady l5 Radnych w obecnosci 14

Radnych glosami:

-..2a' - 5

-,,przeciw'-8

- ,,wetrzymuiqcych sie" - l
nio uwzglQdnila wniosku.

lmienny wykaz glicsowania nad peyjeciem pozqdku obrad stanowi zalqcznik n.4 do protokolu.

Nastepnie poddal pod glosowanie porzqdek obrad.

Rada Gminy w glroaowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady l5 Radnych w obecnosci 14

Radnych glosami:

',,2a" - 12

-,,przeciw'- 0

- ,,wstrzymujecych sie" - 2

przyjgta ponqdek.

lmienny wykaz glosowania nad pzyjeciem potzqdku obrad sta nowi zalqczn ik nr 5 do protokolu.

Ad.4.Przviecie protokolu: z L sesii Radv Gminv Rvbno.

Pzewodniczqcy Rady poinformowal, 2e protok6l z L sesjj zostal wylo2ony do wglAdu i do czasu

rozpoczecia sesji nie zlo2ono do pzewodniczqcego wniosku o dokonanie pop.awek do

pzedlo2onego projektu protokolu.

Wzwiqzku tym poddal pod glosowanie protokol z L sesji Rady Gminy.

Rada Gminy w gloaowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady ,15 Radnych w obecnogci ,14

Radnych glosami:

-..2a" - 14

-,,przeciw'- 0

- ,,wstrrymujqcych sie" -.0
ptzyjgla protok6l z L sesji Rady Gminy.

lmienny wykaz glosowania nad pzyjeciem protokolu stanowi zalAcznik nr 6 do protokolu.

Ad.5.SpEwozdanie miedzvsesvine W6ita Gminv Rvbno.

Pzewodniczqcy Rady - Pan Piotr Kornatowski udzieljl glosu Wdjtowi cminy - Panu Tomaszowi

Wggzynowskiego, kt6ry pftedliozyl sprawozdanie z dzialalno6ci miQdzysesyjnej.

Sprawozdanie stanowi zalqcznik nr 7 do protokolu.



Po czym W6jt Gminy Pan Tomasz WQgzynowskiwraz z Pzewodniczqcym €dy Panem Piotrem

Kornatowskim wreczyli podzigkowania dla Marii Licznerskiej i N4ai Osmaiskiej za zajecie pieMszego

miejsca w kategorii solo w Ogdlnopolskim Turnieju Tahca Nowoczesnego Dance lmprov \Moclawek

Po zlozeniu sprawozdania otworzyl dyskusjQ nad sprawozdantem.

Glos zabrali:

Rady Pan Sylwester Kasprowicz : ,, Szanowni Pahstwo, w sprawozdaniu miedzy innymi Pana W6jta

byly wymienione uroczystosci, kt6re zorganizowata grupa W RQkach Mlodych' a ktorej jestem

paewodniczqcym. Byla to Gala Sportu., pjknik charytatywny dla chorego chlopca oraz zbi6rka

5rodk6w na w6zek inwalidzki dla drugaego chorego chlopca, lytn tazem z Zabiny. W imieniu ca€j

grupy W Rekach Mlodych oraz w imieniu wtasnym, chcalbym serdecznie podziQkowac wszystklm,

kt6rzy wqczyli si9 w te akcje. lvlieszkaic6w Gminy Rybno, kt6zy wykazali siQ tutaj wielkq

aktywnosciq. Po Domy Seniora z terenu Gminy Rybno, po OSP zabiny' po OSP Rybno, OSP

Truszczyny, po wielu, wielu innych organizaciach, kt6re wlqczyly sie aby pom6c dw6jce dzieciakom'

Pan W6jt tak og6lnie o tym powiedzial, ale mo2e ia szczetzq powiemy, 2e podczas jednego dnia

udalo sie zebrac 33 tysiqce na rehabilitacje dla chorego chlopca Nastepnie uzbieraliSmy kwote ponad

4 tysiecy i dolo2ylismy do w6zka inwalidzkiego dla Jakuba itez Gala Sportu Tutaj te2 w organrzacje

gali sportowej wlqczylo sie wielu wsp6lorganizator6w. Pan W6jt wspominal gl'Swnego organizatora,

czyli grupq w rekach mlodych. Ale za tymi sukcesami stoi zawsze wiele os6b Chcialbym te2

podziekowac moim kolegom i kole2ankom radnym, kt6zy te2 sie whczyli w te wszystkie dzialania

charytatywne. Chce tylko jeszcze doda6, 2e koleiny taki event organizujemy w lrpcu, tym razem w

Debien na boisku razem z Panem Grzeskiem Januszewski VViQc je2eli jaka6 organizacia, czy szkola,

czy dom seniora, czy w o96le mieszkafcy, kt6zy chcieliby zaangazowa€ siQ w wsp6lpaacQ w

twozeniu takiego projektu, serdecznie zapraszam do kontaktu l na koniec serdecznie chcialbym

pogratulowad dziewczynkom. lch sukces to jest tak naprawde sukces gminy Rybno Fainie 2e takie

osoby sq. Ka2da osoba, kt6ra jakos wyr62nia siQ na plaszczy2nie og6lnopolskiej to jest wielki sukces

dla nas wszystkich, dla terenu gminy Rybno, bo peecie2 to oni nas promuja tak naprawde "

Na tym dyskusje zakofczono.

Ad.6.Podiecio uchwal w nasteouiacvch sorawach

l.zmianv Wieloletniei Proqnozv Finansowei Gminv Rvbno na lata 2023-2038

Pazewodniczqcy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski zwr6cil sie do Pzewodniczqcego Komisji

Bud2etu i Finans6w Pana Gzegotza Januszewskiego o pzedstawienie opinii w sprawie poektu

Pzewodniczaca Komisji - Pan Gzegotz Januszewski pzedstawil opinig Komisii Bud2etu i Finans6w

o projekcie uchwaly.

Opinia stanowizalqcznik nr 8 do protokolu.

Pzewodniczacy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski otworzyl dyskusje nad projektem uchwaly.

Pyta6 nie wniesiono.



Peewodniczacy Rady Gminy zamknql dyskusje. Po odczytaniu rojektu uchwaly, poddal go pod

glosowanae

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na uatawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnosci 14

Radnych, glosami:

-14 -,,2a",

-0 -,,p.zeciw"

- 0 - ,,wstrzymuiqcych siQ"

podjQh uchwale N. Lll374l2123 w sp6wie zmiany Wielololniej Prognozy Finansowej Gminy

Rybno na lata 2023-2038'

Uchwala stanowi zalacznik nr 9 do protokolu.

lmienny wykaz glosowania nad projektem uchwaly stanowi zalqcznik nr 10 do protokolu'

2) zmian w budzecie Gminv Rvbno na 2023 rok

Przewodniczqcy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski zwr6cil si9 do Pzewodniczqcego Komisji

Budzetu i Finans6w Pana Grzegoza Januszewskiego o pzedstawienie opinii w sprawie projektu

uchwaly.

Peewodniczqca Komisji- Pan Grzegoe Januszewski pzedstawil opinie Komisji Budzetu iFinans6w

o projekcie uchwaly.

Oprnia slanowizalqcznik nr'11 do protokolu.

Pzewodniczqcy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski otworzyl dyskusje nad projektem uchwaly

Pytah nie wniesiono.

Pzewoclniczqcy Rady Gminy zamknql dyskusje. Po odczytaniu projektu uchwaly' poddal go pod

giosowan|e.

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnosci 14

Radnych, gfosami:

-14 - ,,2a",

- 0 - ,,przeciw"

-0 - ,,wstrzymulqcych siQ"

podjela uchwalg Nr Ll/375/2023 w sPrawie zmian w budiecie Gminy Rybno na 2023 rok.

Uchwala stanowizaqcznik nr 12 do protokolu.

lmienny wykaz glosowania nad projektem uchwaly stanowizalqcznik nr'13 do protokol-

3) udzielenia pomocv finansowei Powiatowi Dzialdowskiemu

Pzewodniczqcy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski zwr6cil sie do Pzewodniczecego Komisji

Bud2etu i Finans6w Pana Geegotza Januszewskiego o pzedstawienie opinii w sprawie projektu

uchwaly.

Pzewodniczqca Komisii - Pan Gzegorz Januszewski pzedstawil opiniq Komisji Budzetu i FinansOw

o projekcie uchwaly.



Opinia stanowi zalqcznik nr 14 do protokolu.

Peewodniczacy Rady Gmjny - Pan Piotr Komatowski otwozyl dyskusje nad projektem uchwaly.

Pytai nie wniesiono.

Pzewodniczqcy Rady Gminy zamknQl dyskusje. Po odczytaniu projektu uchwaly, poddala go pod

gbsowanre.

Rada Gminy w glo8owaniu iawnym na ustawowy sklad Rady ,15 Radnych w obecno6ci 14

Radnych, glosami:

- 14 - ,,2a",

-0 -,,przeciw"

-0 - ,,w8trzymujQcych siq"
podi9la uchwale Nr Ll/376/2023 w udzielenia pomocy finaneowej Powiatowi Dzialidowskiemu

Uchwala stanowizalqcznik nr 15 do protokolu.

lmienny wykaz glosowania nad projektem uchwaly stanowi za+acznik nr 16 do protokol,

4) ok|eslenia zasad udzielania dotacii celowei z bud2etu cminv Rvbno na prace konseMatorskie.

restauratorskie lub robotv budowlane otzv zabvtku wpisanvm do reiestru zabvtk6w lub znaiduiacvm

sie w ominnei ewidencii zabvtk6w

PEewodniczecy Rady Gminy - Pan Piotr Komatowski zwr6cil sie do Pzewodniczacego Komisji

Budzetu i Finans6w Pana Geegotza Januszewskiego o pzedstawienie opinii w sprawie projektu

PEewodniczEca Komisji - Pan Gftegoz Januszewski peedstawil opinie Komisji Budzetu i Finansow

o projekcie uchwaly.

Opinia stanowizalacznik nr 17 do protokolu.

Przewodniczqcy Rady Gminy - Pan Piotr Komatowski otworzyl dyskusjq nad projektem uchwaty.

Pytai nie wniesiono.

Pzewodniczqcy Rady Gminy zamknql dyskusje. Po odczytaniu projektu uchwaly, poddala go pod

giosowan|e.

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sktad Rady l5 Radnych w obecnosci 14

Radnych, glosami:

- 0 -,,prz€ciw"

- 0 - ,,wstrzymuiqcych sie"
podjeh uchwale Nr Lll377l2023 w splawio okreslenia zasad udzielania dotacii colowej z
bud2etu Gminy Rybno na prace konserwatoEkie, rcstauJatorskie lub roboly budowlane prry

zabytku wpisanym do reiestru z.bytk6w lub znajdurqcym sie w gminnej ewidencji zabytk6w.

Uchwala stanowi zalacznik nr 18 do orotokolLr.

lmienny wykaz glosowania nad projektem uchwaly stanowizalqcznik nr'19 do protokolL



5) wra2enia zqodv na nieodplatne ozeiecie na zecz Gminv Rvbno nieruchomosci nale2acei do

Skarbu Pafstwa

Pzewodniczqcy Rady cminy - Pan Piotr Kornatowski zwr6cil sie do przewodniczqcego Komisji

Bud2etu i Finans6w Pana Geegoza Januszewskiego o przedstawienie opinii w sprawie projektu

Przewodniczqca Komisji - Pan Grzegoz Januszewski pzedstawjl opiniQ Komisji Rozwoiu

Gospodarczego, Rolnictwa iOchrony Srodowiska o projekcie uchwaly.

Opinra stanowr zalqcznik nr 20 do protokol-.

Po czym Peewodniczqcy Rady cminy - pan piotr Kornatowski otwozyl dyskusje nad projektem

Pytah nie wniesiono.

Pzewodniczqcy Rady cminy zamknql dyskusje. po odczytaniu projektu uchwaly, poddala go pod

giosowanre.

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady i5 Radnych w obocnoSci 14

R.dnych, glosami:

- 0 -,,przeciw"

-0 - ,,w8trzymujqcych sie"
podiela uchwalQ Nr Ll/378/2023 w sprawio wyJatenia zgody na nieodp+atne przejQcie na rzecz

Gminy Rybno nieruchomosci nalei4cej do Ska.bu padstwa,

Uchwala stanowi zalqcznik nr 21 do protokolu.

lmienny wykaz glosowania nad projektem uchwaly stanowi zahcznik nf 22 do protokolu.

6) wvrazenia zoodv na aieodDlatne orzeiecie na zecz Gminv Rvbno nieruchomosci nale2acel do

Skarbu Paistwa

Peewodnjczacy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowskj zwr6cil 6iq do pzewodniczqcego Komisji

Budzetu i Finans6w Pana Grzegorza Januszewskiego o pzedstawienie opinii w sprawie projektu

Ptzewodniazq.a Komisji - Pan Grzegoz Januszewski pzedstawil opiniQ Komisji Rozwoju

Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Srodowiska o projekcie uchwaly.

Opinia stanowi za.lacznik nr 23 do prctokolu.

Po czym Pzewodniczqcy Rady Gminy - Pan piotr Kornatowski otwozyl dyskusje nad projektem

ucnwaly.

Pytah nie wniesiono.

Prze\ odniczacy Rady Gminy zamknql dyskusje. po odczytaniu projektu uchwaly, poddala go pod

giosowante.

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnogci 14

Radnych, gliosami:

- 0 -,,przeciw"



-0 - ,,wstJzymujqcych slg"

podjQla uchwaQ Nr LU379/2023 w sprawie wyratenia zgody na nieodplatne pzejecie na rzecz

Gminy Rybno nieruchomogci naleracej do Skarbu Padstwa.

Uchwala stanowi zalqcznik nr 24 do protokoftl.

lmienny wykaz glosowania nad projektem uchwaly stanowi zalacznik nr 25 do protokol-

7) orzvstaDienia do soorzadzenia mieiscoweao olanu zaoosDodarowania Dzestrzenneoo na terenach

polc2onvch w obrebie qeodezvinvm Rvbno. qm. Rvbno

Pzewodniczqcy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski zwr6cil sie do Pzewodniczacego Komisji

Bud2etu i Finans6w Pana Geegotza Januszewskiego o pzedstawienie opinii w sp€wae prgektu

uchwaly

Pzewodniczqca Komisji - Pan Grzegorz Januszewski przedstawil opiniQ Komisji Rozwoju

Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Srodowiska o projekcie uchwaly.

Opinia stanowi zalqcznik nf 26 do protokotu.

Po czym Pzewodniczqcy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski otwotzyl dyskusje nad projektem

ucnwary.

Glos zabrali:

Rady - Pan Bogdan Wantowski wskazal: ,, Panie pzewodniczqcy, Radny chcial uzasadniC wynik

glosowania na komisji byl negatywny. Dwa glosy byly przeciwko. Tak. Ale mniejsza z tym Chodzi o to,

2e wnioskowano o odroczenie pzyjQcia tej uchwaly na nastepne sesiQ ze wzglqdu na to, 2e

chcielismy,2eby mieszkaicy wiedzieli, na czym polega stwozenie planu zagospodarowanla

pzestzennego. Plan ten na pewno usprawni i reguluje te wszystkie sprawy budowlane i nie bedzie

samowoli jakis tam budynk6w, kt6re nie spelniajq wymog6w. Ale chodzi o to, 2e nikt tego nie

konsultowal. lllieszkahcy do tej pory nie wiedzq. Na liscie, kt6rq pzedlu2ylismy o pzesuniQcae tej

uchwaly jest chyba 20 podpisow mieszkaic6w. Oni nie sq pzeciwko, tylko chcq wiedzied na czym

bedzie polegalo. Sq zapisy o kasacji grunt6w i tego si9 mo2ecie baC, 2e ewentualnie w pzyszlosci im

te grunty zostanq zabrane. Nastepna eecz. Twotzyfiy plan zagospodarowania pzy jedynym

gospodarstlvie rolnym, kt6re zostalo na terenie Rybna piea metr6w za budynkami gospodarczymi, A

wigc w ten spos6b mozemy ograniczyc rozw6j tego gospodarstwa, ewentualnie nawet doprowadzid do

tego, 2e to gospodarstwo upadnie, a tojestjedyne 2r6dlo utzymania tego, tego pana rodzlny

Dlatego nie jestesmy pzeciwko twozeniu tej plan, tylko odsunieciu na nastepny termin wolny i

konsultacje spoleczne,2eby ludzie wiedzieli, na czym stojq, czym to grozi, jakie korzySci z tego

przyniosq. Tylko o to nam chodzi."

Radca prawny - Pan Zbigniew Dzystek wyjasnil ,, ProszQ Paistwa, obecnie i tak nie da sie okreslic

tych szczeg6l6w, o kt6rych m6wil m6j przedm6wca. Bo inny jest cel i sens tej uchwaly Celem i

sensem tej uchwaly jest tylko stwierdzenie, 2e otwierana jest prccedura planistyczna dotyczeca

ustalenia na tym terenie planu. To wszystko. Wszelkie szczeg6ly powstanq w kakcie tej procedury'

Nie da sig obecnie na dobrq sprawQ okre6lic zasad szczegolow, o kt6rych wspomnial m6j

peedm6wca, bo to dopiero powstanie w hakcie opracowywania planu. Zasady okre6la udanista
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Wec. To sq r62ne kwestie, Nie o to tu choclzi Powtazam zadaniem gminy iest ksztaltowanie

zagospodarowania pzestrzennego. To wymaga spojzenia w pzyszlrosc' wa2enia interes6w Tu

chodzi o wa2enie interesu og6lnego. Wjakim kierunku ma isd ta gmina? Wiakich kierunkach ma isd

jej tozwoj2 Za\,rsze tego typu decyzje, a to jest wylqczna decyzja Rady One bedq ingefowac w

indywidualne interesy. To jest nierozleczne i niemozliwe do unikniQcia l podj9cie takiej uchwaly te2

nie wymaga jakichs konsultacji i akceptacji, bo pzepisy prawa tego nie wymagajq Powtazam, to jest

inna historia zupelnie, kt6ra otlviera dopiero te wszystkie kwestie, w trakcie kt6rych indywidualne

interesy bedA. Vvtedy bedzie w trakcie procedury cel isens ich wyartykulowania iMedy bQdzie tez

czas, miejsce i sposOb ich proceduralnego uwzglednienia bqdz nie bqd2 rczwiezania. Na tym etaple w

og6le sie tego nie rczstrzyga."

Radny - Pan Bogdan Wantowski stwierdzil ,, Panie mecenasie, ale my tylko prosimy, zeby byty

spotkania informacyjne. Nie chcemy blokowad tej uchwaly, tylko jakby byla odlo2ona do nastepnej

sesji, bylby czas na rozmowy z mieszkaicami, bo w tej chwili mieszkaicy czujq sie oszukani. Do tej

pory pface tMajq ju2 od p6l roku Lldzie nie majq pieniq2k6w, nie majq aktu wywlaszczenE, nle majq

nic. To robimy tetaz, )ak za komuny. Wchodzimy w czyjqs wlasnosc, ingerujemy. Nie te czasy.

Vvystarczy rozmawiac. Dlaczego si9 boicie rozmowy z ludzmi2 Bo tylko o to prosimy, 2eby byly

rozmowy. I tak ten plan pzyjmiemy, a potem zaglosujemy '100%, 2e glosowal za planem. Ale jak

ludzie wiedzqjak to wyglqda, co bedzie twozone, jakie sAzamysly o to nam tylko chodzi, nic wiqcei.'

Radny - Pan Rafal Gniazdowski wskazal ,, Szanowni Paistwo. Chodzi tylko i wylqcznie o rozmowe

o spotkanie. Nie bedzie zlamaniem prawa, jezeli spotkamy sie z mieszkancami. W takim spotkaniu

roboczym vlytlumaczymy im, jak to dziala, jak to moze dzialad. Jakie sq waraanty. Jak to bedzie

wyglqdal,o. Jest to delikatna sfera wlasnosci czyjejs ziemi i pomimo tego, 2e ta uchwa]a pewne dopieo

mozliwosci otwiera, uwazam, 2e mieszkahcy mogq sie spotkad, mogq sie spotka6 z nami. mogq

pzedstawic swoje wqtpliwoSci".

Skarbnik Gminy - Pani Zdzislawa Kanicz wyjaSnila: ,,Panie Pzewodniczqcy. Naprawde chcialabym,

2eby pan radny Bogdan Wantowski nie wprowadzal opinii w bfqd. Dlaczego Pan m6wi o tym, 2e nie

pfacimy, 2e odszkodowawcze decyzje dostajemy ze starostwa iw ciqgu tylko tej prawnej procedury '14

dni placimy na bie2qco. My w tej chwili zaplacilismy '101.102 tysiqce. Na biezqco mamy, nle zalegamy

z niczym. W naszym planie mamy 800 tysiecy na wyplaty odszkodowai. ProvQ nie wprowadzaC

opinii w blqd, bo to jest nieprawda. Co ludzie majq zle interpretowad? Czy pafistwo radni tle

interpretuja?"

Radny - Pan Bogdan Wantowski stwierdzil: ,, Pani Skarbnik , nie neguje, Zeby nie placimy. Pfaci si9.

Tylko w tej chwili zostalo szesd dopiero nakaz6w, trwa p6l roku a czasu pozostalo. lle bQdzie to

tMalo? Ostatnio na zebraniu wiejskim. Pan W6jt tez pzedstawil 60 wlascicieli 6 wniosk6w

wyplaconych. O to mi chodzi, 2e to dlugo trwa."
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SekretaE Gminy - Pani Jolanta Jendrycka wskazala: ,, [4ySle, 2e ju2 niejednokrotnie oy€ mowa za
proceclure podejmowanych decyzji odpowiada starostwo. To nie od nas zale2y kiedy dane decyzje sq

wydawane. To oni te procedure pzeprowadzajq. Tak jak Pani Skarbnik tutaj wspomniala, gdy jestju2
wydawana decyzja, my w ciqgu 14 dnite pieniqdze wyplacamy. To jest niezalezne od nas. Jesli macie

Pahstwo uwagi to prosze kierowad skargi do starcstwa. Dlaczego tam , tak dlugo te procedury tMajq.

To nie jest zale2ne od nas. Kto prowadzi tQ procedure? Prowadzi Starostwo powiatowe w DzialiCowie.

Tam mo2ecie Panslwo skargi pisad, Ze trwa tak dlugo. My od tegojestesmy niezale2ni. Druga spEwa

tej uchwaly podjgcia, tak jak tutaj p€cownik wspominal, to nje pierwszy plan, kt6ry to podejmujemy.

Pahstwo to jestescie ju2 radni, niekt6Ey wieloletni. Jak wyglqda procedu|a przygotowania planu? Tak
jak pan mecenas wspomnial, 2eby rozmawiad z ludtmi, zeby slowa ich byly wiq2qce, to musze byd.

lvlusi byc uruchomiona procedura."

Radny - Pan Sylwester Kasprcwicz stwierdzil ,, chce dodad, 2e radny Wantowski powiedzial,2e

gmina zalega z wyplacaniem pienigdzy. Jest to nagrane i to jest wprowadzanie w blqd, poniewa2 tak

jak tutaj wczesniej moi ptzedm6wcy wytlumaczyli jest pewna procedura, kt6ra trzeba dokoiczyd,

Medy sq wyplacane Srodki. To nie jest tak, 2e gmina nie ma pieniedzy i nie mo2e wyplaci6

odszkodowania wykupu za te ziemie. Szanowni Panstwo, Pana Wantowski, Pan Gniazdowski nie

chce dzisiaj podjed tej uchwaly, poniewaZ chcq spotkania z mieszkahcami. Ja uwa2am,2e ci .adni,

ktdzy zaglosowali za podjeciem tej uchwaly na komisji, kt6ra byla pzed sesjq wiedzq o tym, 2e takie

konsultacje z mieszkaicami bqdq siQ odbywa6. Bedq prowadzone rozmowy i tutaj nic nikomu na

Pewno nie grozi".

Radny - Pan Lukasz Glowacki wskazal ,,chcialbym siQ zwr6cid do radnych pana Bogdana

Wantowskiego i pana Rafala Gniazdowskiego. Mam nadzieje Panowie Radni, 2e jestescie teraz

bogatsi o wiedze, jak wyglqda procedura spozqdzania miejscowego planu zagospodarowania, 2e

takie konsultacje z mieszkahcami bQdq i po sesji mieszkancom, kt6tzy majq swoje uwagi, obawy,

kt6re wyrazili w tym pismie, 2e jak wyglqda ta procedura ich uspokoid i pzekazae wszystkie

informacje tym mieszkahcom."

Radny - Pan Bogdan Wantowski zwr6cil uwage: ,, Panie Radny Kasprowicz, Panie Radny Glowacki,

to sq radni z naszego okregu mojego i Rafala iwystgpujQ w ich imieniu. Nie bieeemy tego z sufitu,

tylko to sA opinie ludzi, kt6zy tu glosowali Druga zecz dokladnie widzimy, 2e w bud2ecie pieniqzki sa

na wykup chodzi o to, 2e wolno to wszystko idzie, 2e sze66 o66b jest za tym, 2e to jest winq urzQdu.

Ale zostawmy tryb wyplacalnosci natychmiastowej na zwykly. Pan Wojewoda zmienil, Tak? Byla

odpowiedZ na pismo, 2e wyplacanie Srodk6w tlwa. Chodzi o to, 2e to dlugo trwa wszystko w tej chwili.

Ietaz znojv'tu podejmiemy uchwalq i znowu bedziemy Swiecid oczami przed lud2mi. Dlatego

glosujemy. Wnioskujemy tylko odsuniQcie o miesiqc czasu decyzji na tq uchwalq i Medy wiadomo, 2e

bedzie. Zaglosujemy za. Ale konsultacje spoleczne? Rozmawiajcie z ludzmi. Nie bedzie, bo ktos

zadecydowal. Pani Skarbnik. Wracamy do czas6w komuny, gdzie sie zabieralo ziemie bez zgody

wlascicieli, a p62niej sie twozylic. Zrobimy plan pod kogos."
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Radny - Pan Sylwester Kasprowicz stwierdzil ,, Panie Radny Wantowski, je2eli pana urazilem tym co

powiedzialem to pzepraszam. Niech Pan u2ywa sl6w inaczej. Bo je2eli Pan powiedzial, Ze gmina

zalega z wyplacaniem Srodkdw, to ja i wielu na pewno mieszkahc6w, kt6rzy ogtqdajq tQ sesje

stwjerdzilo, 2e gmina nie ma pieniqdzy, albo po prostu mieszkaicy jej nie interesujq, nie wyplacajq

tych 5rodk6w. Prosze inaczej konstruowad zdania, zeby byly one zrozumiale, zeby nie wprowadzaly w

blqd.'

Radny - Pan Rafal Gniazdowski wskazalr ,, Szanowni Pafstwo, chcialbym odniesc sie do sl6w pana

Radnego Glowackiego. lrlszq Panu powiedzieC, 2e ja nie jestem specjatistq z zakresu prawa,

geodezji, kwestii scalania, wywlaszczenia itrudno mi bQdzie odpowiedziec na wszelkie pytania tych

mieszkafc6w. Dlatego proponuje to spotkanie, Zeby mieti mo2liwo66 spotkania sie ze specjalistami,

bo mysle, 2e je2eli Pan poszedl i spotkal sie z tymj osobami, to r6wnre2 nie odpowiedzialby pan na

wszystkie pytania, bo to jest dosyd szeroka wiedza j sq r62ne wa anty i to tylko szanowni paistwo,

chodzi o czystq, szczerq rozmowe, bo tego oczekujq mieszkaicy."

Radny - Pan Lukasz Glowacki w odpowiedzi wskazal ,, Panie cniazdowski widzg 2e nie zrozumial

Pan tego co powiedzialem. Chodzilo mi o to zeby Pan pzekazal informacje jak wyglqda procedura, Ze

konsultacje spoleczne bedq. Ja nie m6wiQ, 2e ma pan tutaj posiadad calq wiedze i informowad o tym

mieszkaic6w, tylko 2e b€dq takie konsultacje przeprowadzone j wszetkie wqtptiwosci zostanq

rozwiane. Tylko o to michodzilo. Prosze slucha6."

Na tym dyskusjg zakoiczono.

PtzewodniczAcy Rady Gminy zamknql dyskusjg. po odczytaniu projektu uchwaly, poddala go pod

giosowanre.

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy rklad Rady 15 Radnych w obecnosci 14

Radnych, glio6ami:

-8 - ,,2a",

- 3 -,,przeciw"

-3 - ,,wEt.z ymujqcych sie"
podjefd uchwale Nr Ll/380/2023 w sprawie przystqpienia do sporzqdzenia miejscowego planu

zagoapodarowania peogtrzennego na teaenach polo2onych w obrebie geodezyinym Rybno,
gm. Rybno.

Uchwala stanowi zalacznjk nr 27 do Drotokolu.

lmienny wykaz glosowania nad projektem uchwaly stanowi zalqcznik nr 28 do protokol_.

8) ptzviecie orcaramu opieki nad zwierzetami bezdomnvmi oraz zaoobieoania bezdomnosci zwierzat
na terenie Gminv Rvbno w 2023 roku

1l



Przewodniczqcy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski zwr6cil si9 do Pzewodniczecego Komisji

Bud2etu i Finansdw Pana GEegorza Januszewskiego o pzedstawienie opinii w sprawie projektu

Pzewodniczaca Komisji - Pan Gzegorz Januszewski ptzedstawil opinig Komisji Rozwoju

Gospodafczego, Rolnictwa iOchrony Srodowiska o projekcie uchwaty.

Przewodniczaca Komisji - Pan Gzegoz Januszewski pzedstawil opiniQ Komisji Rozwoju

Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Srodowiska o projekcie uchwaly

Oprnia stanowr zalqcznik nr 29 do prolokolLl

Po czym Pzewodniczqcy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski otwozyl dyskusje nad projektem

Pytah nie wniesiono

Przewodniczacy Rady Gminy zamknql dyskusie. Po odczytaniu projektu uchwaly, poddala go pod

glosowan|e

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy gklad Rady lS Radnych w obecnosci 14

Radnych, glosami:

- 14 - ,,2a",

- 0 -,,przeciw"

-0 - ,,w6trzymuiqoych eie"

podjela uchwale Nr Llr381/2023 w spftlwie przyiQcie programu opieki nad zwieeQtami

bezdomnymi oraz zapobiegania b€zdomno6ci zwieJzet na tercnie Gminy Rybno w 2023 
'oku'

Uchwala stanowi zalacznik nr 30 do protokolu.

lmienny wykaz gl,osowania nad projektem uchwaly stanowi zaqcznik nr 31 do pfotokolu

9) przvstaoienia do Lokalnei Gruov Dzialania Ziemia Lubawska iwznaczenie reDrezentanta

Przewodniczqcy Rady Gminy - Pan Piok Kornatowski zwr6cil sie do Pzewodniczqcego Komisji

Bud2etu i Finans6w Pana Gzegoza Januszewskiego o pzedstawienie opinii w sprawie projektu

uchwary

Pzewoclniczaca Komisji - Pan Grzegoz Januszewski pzedstawil opiniQ Komisji Zdrowia, Kuitury,

Oswiaty, Bezpieczeistwa i Spraw Socjalnych o poekcie uchwaly

Pzewodniczaca Komisji - Pan Gzegorz Januszewski pzedstawil opinie Komisji Rozwoju

Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Srodowiska o poekcie uchwaly

Opinia stanowi zalacznak nr 32 do protokolu.

Po czym Pzewodniczqcy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski otwozyl dyskusje nad projektem

uchwaly.

Pytah nie wniesiono.

Pzewoclniczqcy Rady Gminy zamknql dyskusje Po odczytaniu projektu uchwaty, poddala go pod

glosowanre.

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy 6klad Rady t5 Radnych w obecnoSci 14

Radnych, glosami:
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- 0 -,,przeciw"

-o - ,,wstJz ymujqcych sie"

podiela uchwalQ Nt LU38Z2O23 w sprawie przystQpienia do Lokalnei Grupy Dzialania Zi6mia

Lubawska i wyznaczenie leprezentanta.

Uchwala stanowizaqcznik nr 33 do protokolu.

lmienny wykaz glosowania nad projektem uchwaly stanowi zatqcznik nr 34 do protokolu

Pzewodniczqcy Rady Gminy - Pan Piok Komatowski zwr6cil sie do Peewodniczqcego Komisii

Budzetu i Finans6w Pana Geegoza Januszewskiego o przedstawienie opinii w sprawie poektu

Pzewodniczeca Komisii - Pan Gzegorz Januszewski pzedstawil opiniQ Komisji Zdrowia, Kultury,

Oswiaty, Bezpieczeistwa i Spraw Socjalnych o projekcie uchwaty

Pzewodniczqca Komisji - Pan Gzegorz Januszewski ptzedstaw opinig Komisji Rozwoju

Gospodarczego, Rolnictwa iOchrony Srodowiska o projekcie uchwaly

Opin€ stanowr zalAcznik nr 35 do protokoll.i

Po czym Peewodniczqcy Rady Gminy - Pan Piotr Kornatowski otwozyl dyskusjQ nad prcjektem

uchwaly.

Pytah nie wniesiono.

Pzewodniczqcy Rady Gminy zamkn4 dyskusjQ. Po odczytaniu projektu uchwaly, poddala go pod

glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady t5 Radnych w obecnosci 14

Radnych, glosami:

- 0 - ,,przeciw"

-0 - ,,wstrzymurqcych 6ie"

podieta uchwalQ NJ LU383/2023 w sprawie nadania tytulu ,,Honorowego Obywalela Gminy

Rybno" dla Pana Tomasza Komoszyiiakiego.

Uchwala stanowi zalqcznik nr 36 do protokolu.

lmienny wykaz glosowania nad projektem uchwaly stanowi zatqcznik nr 37 do protokol-

Po czym Sekretaz Gminy Pani Jolanta Jendrycka przedstawila po kr6tce zyciorys Honorowego

Obywatela.

Ad.T.Wolne wnio6ki i zapvtania.

Glos zabrali:

Radny - Pan Rafal Gniazdowski wskazal:,,chcialbym odczytaC swoje oswiadczenie Skladam

rezygnacje z funkcji Pzewodniczacego Komisji Skarg, Wniosk6w i Petycji. Powodem mojej rezygnacji

jest utrata pzekonania co do checi wsp6lpEcy z niektdrymi czlonkami Komisji w zakresie dzialan

prccedowania skarg dotyczqcych realizacji inwestycji budowy kortu tenisowego w Zabiny. Ponadto

ostatnie rozpatrywanie pzez KomisjQ skargi zwiazane.j ze sprawowaniem pzeze mnie mandatu
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radnego ijednoczeGnie pelnienie funkcji Przewodniczqcego Komisji skarg, wniosk6w i petycjiw mojej

ocenie potwierdza o braku checi wsp6lpracy pomiedzy niekt6rymi czlonkami Komisji a

Przewodniczqcym. l\,loim celem zawsze bylo i bedzie postepowanie zgodne z p€wem, niezale2nie od

tego, kogo dana skarga bedzie dotyczyd. InformujQ, 2e pozostaje czlonkiem tej2e komisji i bede nadal

w spos6b aktywny realizowaljej statutowe."

l\4ieszkaniec - Pan Mellerwskazali ,, ja mam wstQpnie pytanie natury formalnej. Czy wiadomo panu

czy Pan WOjt bedzie dalej uczestniczylw obradach dzisiejszej sesji?

Pe ewodniczqcy Rady - Pan Piotr Kornatowski w odpowiedzi wyja6nil: ,, ju2 m6wie Panu, 2e nie

bedzie uczestniczyl w sesji."

Mieszkaniec - Pan Meller: ,, to szkoda, 2e wczeSniej tego nie zakomunikowal."

Pzewodniczqcy Rady - Pan Piotr Kornatowski wyjasnit ,, Pan W6jt te2 mi sie nie spowiada ze

wszystkiego."

Mieszkaniec - Pan Meller : ,, Panie Pzewodniczqcy nie chodzi w tym momencie o spowiedr, bo to

spowied2 tu w innym miejscu sie.'

Pzewodfliczqcy Rady - Pan Piotr Kornatowski : ,, to, czy bedzie Pan w6jt. ProszQ dyskutowaC z

Panem w6jtem."

Mieszkaniec - Pan lvellel,, ale Pan powinien zakomunikowad, bo Pan odpowiada za pozqdek

obrad."

Pzewodniczqcy Rady - Pan Piotr Kornatowski: ,, uwazam, 2e nikogo silq nie trzymam. Panie Miller,

nie trzymam nikogo silq tutaj."

Llieszkaniec - Pan Meller: ,, tu nie chodzi o uttzymanie, tu chodzi o transparentnosc. Zeby bylo

wiadomo."

Przewodniczqcy rady - Pan Piotr Kornatowski: ,, transparentnoSC sie pe ewija caly czas po jqzyku lja
bym prosil, zeby bylio z kazdej strony ta hansparentnosd."

Radny - Pan Rafal Gniazdowski odczytal wniosek Radnych oraz soltysa solectwa Rybno skierowany

do Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Rybno o ptz eprowadzenie kontrcli w zakresie legalnosci,

rzetelnosci, gospodarno6ci i celowo6ci oraz zgodno6ci dokumentacji ze stanem faktycznym pey

realizacji inwestycji dotczqcej budowy Sciezki edukacyjnej wok6l jeziora w Rybie.

- kopia pisma stanowi zalqcznik do protokolu
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Radny - Pan Sylwester Kasprowicz zwr6cil sie do Radnego Pana Rafala Gniazdowskiego: " Panie

Pzewodniczqcy, mam Jedno pytanie Oczywiscie wniosek zostanie przyjety pzez komisjq rewizyjne'

bo i tak nie ma wyboru. Ale chcialbym zadad pytanie panu Gniazdowskiemu' czy te zdjqcia' kt6re Pan

udostepnil? Od kiedy Pan je posiada i czy to Pan miezyl np. tQ kostkQ brukowq, 2e ona ma 6 czy 8

centymetr6w? Prosze mi podaC te informacje Od kiedy Pan posiada te zdjecia i czy to Pan te

wszystkie zeczy opisane w tym pismie mierzyl i czy Pan jest autorem te2 tego pisma ?'

Radny - Pan Rafal Gniazdowski wyiasnil: ,,szanowni Paistwo, jezeli zlo2ylem podpis pod tym

pismem, no to jak najbardziej podpisujQ sie i zgadzam z jego treScie Natomiast je2eli chodzi o zdjQcia'

to otzymalem te informacjQ od mieszkahca, kt6ry tak naprawdq zapewne jak i Pan chcialby, 2eby

inwestycja zostala wykonana solidnie i myslQ, 2e warto bardziej skupid sie na tym co tam jest, n|2 na

tym jak to powstalo i skqd si9 to wziQlo, bo mysle, 2e tutaj sq fakty, kt6re nale2y wyjaSni6.'

Radny - Pan Sylwester Kasprowicz zwrdcil siQ do Radnego Pana Rafala Gniazdowskiegol , 'zadalem
pytanie kiedy dokladnie Pan otzymal te zdjecia Panie radny? Ale ja chcialbym sie dowiedzie6, kiedy

Pan otzymal, boje2eli Pan otzymal w trakcae realizacji inwesvcjite zdjecia, to powinien Pan jako

radny dzialajac dla spoleczeistwa pzyjsd do UzQdu Gminy Rybno, zaczqd wspdlpracowad wreszcie i

je2elisqjakies nieprawidlowosci zwiezane z budowq tego deptaka, zaczq6ju2 wtedy dziala6. Bo

czasami mi sie wydaje, 2e pan radny byC moze wiedzial, ze np. ta kostka brukowa ma 6 8, wiedzialju2

Je2eli w trakcie budowy bedzie Pan mial te fotografie i wiedzial Pan, ze sq nieprawidlowoSci' a Pana

zdaniem to powinien Pan w trakcie realizacjiju2 to pismo zlo2y6. Bo ja wiem, 2e zbli2aja sie wybory i

teraz nagle tzeba odkopywaf eeczy. Dlatego interesuje mnie sprawa, od kiedy jest Pan w posladanlu

tych wszystkich informacji, kt6re pan nam tutaj przedstawil?"

Radny - Pan Rafal Gniazdowski w odpowiedzi wskazali ,, Na pewno gdybym byl w posiadaniu takich

zdjec podczas realizacji inwestycji, na pewno bylaby odpowiednia reakcia z mojej strony To raz

Zdjecia otrzymalem ostatnio, ale mysle, 2e to jest drugozedna sprawa Natomiast Szanowni Paistwo

Twierdzi Pan, 2e nie podjqlem dzialai w dniu 26 w.z,eSnia 2021 roku, a wiec jeszcze pzed oddaniem

tej Sciezki do uzytku. Zwr6cilem siQ do uzedu i odczytam moze tre56 tego maib. Dziei dobry'

Zwracam siq do W6jta Gminy Rybno Tomasza WQgzynowskiego o zajecie stanowiska i podjQcie

stosownych krok6w majqcych na celu wyeliminowanie powstalych usterek na budowanym deptaku

pzez ulicQ \&yzwolenia w Rybniku. ProszQ r6wnocze6nie o sprawdzenie zgodnosci wykonania rob6t z

projektem budowlanym oraz sztukA budowlanq. Element drewniany pomostu zasypany jest ziemrq.

Powstaly szczeliny pomiedzy obze2a oraz kostka brukowq. ProszQ o informacje jaki jest pow6d

powstatch usterek na tak wczesnym etapie bldowy. Czy wykonawca zajaC stanowisko w tej sprawie?

W zahczeniu pEekazujQ fotografie. Uzyskalem te fotografie od jednego z mieszkanc6w l teraz

powiem Panu jakq odpowied2 uzyskalem w dniu 30 30 wrzesnia, czyli po I dniach W odpowiedzi na

Pana pismo z dnia 26 wrzeSnia2ozl t.
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w sprawie usterek na budowanym deptaku przy uticy \ 4/zwotenia w Rybniku, upzejmie informujg, i2
dg chwili obecnej trwajq prace budowlane zwiqzane z pzedmiotowe inwestycja, a teren objety jest

zakazem wstepu przez osoby postronne. Inwestycja na bie2eco nadzorowana jest pEez kierownika

budowy, inspektora nadzoru inwestorskiego oraz projektanta, kt6rzy odpowiadaja za prawidlowe

wykonanie rob6t budowlanych oraz zgodnie z posjadanym pozwoleniem na budowg i prawem

budowlanym. W najblizszym czasie zostanje powolana Komisja w celu dokonania odbioru calej
inwestycji, do kt6rej pracy zostanie Pan zaproszony, a takte zostanie dokonane zgloszenie obiektu do

u2ytkowania. Wracajqc do Pana pytania kto powinien tak naprawdQ odpowiadac? Na pewno bym ia
poinformowal, gdyby takq odpowiednie wiedzQ posiadal wcze6niej. Inwestycja na bie2qco, czyti dta

mnie na bie2qco. Okazuje siq, 2e juz od samego poczqtku. Bo je2eli ktos jest oplacany, 2e ma

sprawowad nadz6r ijest to pewnie w referacie jakiegos pracownika z uzedu gminy, to myste, 2e tutaj

te osoby, kt6re sq wymienione, czyli kierownik budowy, inspektor nadzoru inwestorskiego oraz

projektanta, kt6rzy odpowiadajq za p€widlowe wykonanie rob6t budowtanych, to mysle, 2e ju2

odpowiedz Pan w tym zakresie uzyskal. Ja naprawde apeluje prosze, skupmy siQ na tym co tam jest.

Oczywiscie ja nie bede uchylal sie od jakiegokolwiek odpowiadania na pytania. Bardzo chetnie pzyjde

do Pana na Komasje Rewizyjnq. Bardzo bym prosil 6wnie2 o zaproszenie. N4ysle,2e inni radni te2

powinniw spos6b aktywny sie w to zaanga2owa6."

Radny - Pan Waldemar Reszka stwierdzil ,, zwr6dcie Paistwo uwage,2e pytan byb mn6stwo, tylko

nie wiem komu zadawac pytania obligatoryjnie. W6jta Nie ma Pan przewodniczqcy nie potrafi

wskazad dlaczego Pana w6jta nie ma. Rzeczy osobiste Pana w6jta sa a mam kilka pytaf do Pana

W6jta. No wlasnie nie wiem Panie Przewodniczqcy".

Pzewodniczqcy Rady - Pan Piotr Kornatowskiw odpowiedzi wyjasnil ,, Panie radny nie ma zeczy

osobistch, a pytania moze Pan zadawad Pani Seketaz.'

Radny - Pan Waldemar Reszka wni6sl zapytanie: ,, pytanie podstawowe kto byl inspektorem tego

nadzoru? Mo2e Pani opinii publicznej wyjasni. Kto sprawowal nadz6r nad inwestycJq z ramienta

uzedu? Czy byly odbierane roboty ? Jezeli tak to skAd wziely sie gruz, cegly? Czy to jest z tego

budynku? Co tam na rogu co wszyscy siedzieli? Nie zgadzam sie. Lldzie sami m6wili,2e budynek

zginql. Byl na |ogu. Zginql. Prawdopodobnie ka2dy o tym wiedzial. W koicu ja te2. Na te pytania bede

oczekiwal odpowiedzi od Pana W6jta. lvloim zdaniem to Pan W6jt za wszystko odpowiada.

Proponowalbym, panie przewodniczqcy, 2eby te wnaoski pzezuciC jakos w naszym planie, nie na

koicu, tylko mo2e po sprawozdaniu. Co sie caly czas powtaea. Jak cos jest problematycznego, to

albo zap€sza sie gosci, 2eby wtedy trudnych pytai nie mozna zadaC i po prostu wymagane sq jakies

tam konsekwencje. No to po paostu 2eby pan byl, bo na tym to polega. ljeszcze mam takie pytanie

techniczno budowlane, bo tam jak pani bedzie odpowaadala, wczesniej pani zatzucala jakq ma".,

wiedze, ja nie mam w og6le wiedzy budowlanej, ale stwiedzilc.m, 2e po prostu wecHug tych rysunk6w,

czy schody zostaly zgodnie z projektem wykonane takjak tam jest.?'
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Radny - Pan Sylwester Kasprowicz zwr6cil uwagQ: ,, zanim Pani Seketaz odpowie Panu radnemu

Ja tylko mam jedno pytanie do Pana radnego Czy sugeruie Pan, 2e mieszkaniec wygra? Umie6cil te

wszystkie elementy z tego domu, kt6ry byl zniszczony, a p62niej odbudowany na nowo pod deptak

Prosze mi odpowiedziec na to pytanie, bo pzed chwilkq Pan to zasugerowal "

Radny - Pan Waldemar Reszka w odpowiedzi : ,,Panie Sylwestrze wiem, ze to Pana boli Pan sie tq

sprawq nie zajmowal. Nieudolnie zajmowal sie pan kortem tenisowym, a teraz pan jest prokuratorem

Ptzyjdzie czas, bedzie rada. Jak to m6wiq, wszyscy m6wili, 2e ten. A pan? Pzesluchuje mnie pan

jakim prawem mnie przesluchuje? Ja m6wig panu, czy ia powiedzialem komuS? Zazucilem' 2e

budynek zostal . Powiedzialem, 2e wszyscy wiedzieli, gdzie jest ten budynek Nic nie stwierdzilem'

Pzewodniczqoy €dy - Pan Piotr Kornatowski wskazal ,,Prosilbym troszeczkQ emocje, 2eby opadly

No tak, caly czas Pan pokazuie postawQ agresywnq, trcch9 asertywnosci."

Radny - Pan Waldemar Reszka : ,, Ja wiem, 2e pana Sylwestaa to urazilo,

zajmowad nastepnq trudno, bardzo trudnq sprawE. Pana zdaniem te cegly

KtoS przyni6sl.?"

Pzewodniczqcy Rady - Pan Piotr Kornatowski wskazal ,, Panie radny ja

mieszkam tu 50 lat itakie rzeczy tam siQ znajdowalojuz w wieku 10.

2e bqdzie musial sie

to skqd sq? Jak pan mysli?

Panu odpowiem. Ja

Radny - Pan Waldemar Reszkar ,, A to co pan insynuuje, 2e tam byly te zeczy?"

Pzewodniczacy Rady - Pan Piotr Kornatowski: ,,insynuuje, 2e to jezioro tak bylo traktowane, 2e tam

cze(d rzeczy le2alaiuz od wielu, wielu lat ito wszyscy wiemy. Ja nie m6wie, 2e te cegly akurat lezaly

Radnv - Pan Waldemaf Reszka: ,,Ja te2 nie m6wi9, 2e pan sugeruje, dlatego prosze mi nie wmawia6,

w usta wkladac, 2e ja co6 sugerujq,

Pzewodniczqcy Rady - Pan Piotr Kornatowski: ,,nic Panu nie sugeruje. lr6wie tylko, skoro Pan

Sylwester ma zajmowae siQ tq sprawq, to musj takie rzeczy wiedzied.

Rady - Pan Waldemar Reszka: ,,jevcze raz sie pytam gdzie jest Pan W6jt? Ja do Pana Sylwestra nie

mam 2adnych pytai tylko do Pana W6jta, bo Pan W6jt za wszystko odpowiada."

Radny - Pan Sylwester Kasprowicz: ,, Panie radny prcsze sie usPokoid. Pan jest agresywny, Ja slq

boje z panem dyskutowaC. Naprawde pan lulai kzyczy, m6wi r62ne niestwozone eeczy Obra2a

mnie Pan. Peed chwilkq Pan powiedziat, 2e na rogu byl budynek, a nagle znalazly sie kostki na

deptaku. Wec co Pan zasugerowal, 2e 2 tego budynku zostaly przeniesione kostki pod ten deptak?

Prosze odsluchaa sobie w domu na spokojnie, jak ju2 Pan siQ uspokoi i Pan bedzie wiedzial o co mi
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chodzi. Prosze nie krzyczed na mnie, bo ja nie jestem jakims dzieckiem, g6wniaeem podlegajqcym

pod Pana i nie bede wysluchiwal tych r62nych niestworzonych eeczy na m6l temat. Ja 2adnej

odpowiedzialnosci nie bede tutaj spychal. Komisja Rewizyjna wniosek rozpatey i dalq bqdziemy sie

tym zajmowaC w pzyszlym miesiqcu, takiak to komisja ustala. Niech pan ma tq Swiadomosd, 2e ludzie

pana sluchajq, oglqdajq i ka2dy moze \,ywnioskowad 62ne eeczy z tego, co pan m6wi. Niech pan

m6wi prosto, ale zgodnie z prawdq.'

Soltys solectwa Rybno - Pan Henryk Wsniewski: ,,Szanowni Pahstwo, chcialbym sie odniesa do

Pana Rafa+a Gniazdowskiego. Podpisujq siQ pod tym dokumentem, gdy2 stwierdzilem, 2e ttzeba ta

sprawq wyja6nid. Powiem tefaz dlaczego Pan W6jt Tomasz Wegeynowski zostal w6jtem tej gmjny.

Praktycznie wszystkie inwestycje popeedniego w6jta pzechodzil ze mnq i opowiadal jakie to sq

niewypaly, buble, wieksze, mniejsze. Tak by+o. Na podstawie zdje6 wskazywal wadliwe inwestycje

poprzedniego w6jta. P6:niej byly pieMsze odbiory gdzie zawsze m6wiono, 2e to o co tam chodzi, bo

przecae2 i tak szczeg6li5w si9 nikt nie dowie. Ale byl tutaj tej pzybud6wki. Tutaj przed naszq gminq

Pan W6jt wskazywaljak to ma wyglqda6 odbi6r. Niestety te dwa odbiory naprawde byly super wedlug

mojej osoby i Pan W6jt naprawdq pzyktadal do tego szczeg6lnq uwage. Tak2e podpisalem sie pod

tym papierem 2eby to wyjasnid. Szkoda, 2e Pana W6jta nie ma, ale zawsze m6wilem, 2e kij ma dwa

kofce."

Soltys solectwa Zabiny - Pan Edmund Gajek: ,,najpieM chcialem pogratulowa6 tym dziewczynkom z

Zabiny za Ie osiqgi taneczne i 2yczyd dalszych sukces6w. Jestesmy dumni jako gmina, jako

mieszkaicy. Chcialbym powiedzied kilka zdah odnosnie tego co Pan Rafal cniazdowski tutaj pokazal.

Nie bede tego komentowal, bo to wszystko jest zdjecia. Widad to na pewno takiego projektu nie bylo i

chcialem sie odniesC do Pana Sylwestera Kasprowicza, gdyZ zatzucil Panu Rafalowi, 2e podczas

realizacji tego deptaka nie zglosil tych nieprawidlowosci, chocia2 Pan Rafal o tym nie wiedzial.

Dopiero po czasie jak sie okazalo. Vviec ja tylko chcialem powiedziec, 2e ja zglaszalem odnosnje

nieprawidlowosci podczas nawo2enia Panie Sylwestrze ijak sie to skonczylo? Czwarty rok? | dalej to

tlwa, tak a teraz odnosnie tego kortu jeszcze, bo niby zaczela sie budowa kortu, zdjeto po+owe

nawierz chni tej warst$y konstrukcyjnej, o czym te2 jako soltys nie zostalem powiadomiony tylko przez

mieszkaicdw telefonicznie,2e ktos tam gzebie pzy kofcie. Uwa2am, 2e ka2da inwestycja, kt6ra sie

dzieje w solectwie to soltys powinien byC powiadomiony. Tym bardziej, 2e ta inwestycja to tak

powiedzmy pzysliowiowo ponad 30 tysiecy z funduszu soleckiego.

Szanowni Paistwo, Szanowna Rada nowe fakty. Tak. Jest zdjete z 10 centymetrdw, okolo dziesieciu

koparkq. Jedna precyzyjnie tak zdjqd tej warstwy, wyr6wnujqc jej tego piachu, gdzie powinno zostaC

20 centymetrow tej warstwie konstrukcyjneJ

Przewodniczqcy Rady - Pan Piotr Kornatowski: ,, czy ma Pan jakies teraz informacje jak bQdzie to

wyglqdalo? Bo znowu zaczynamy to samo, a na dzief dzisiejszy tam kolokwialnie m6wiac zostala

wbita pierwsza lopata i na dziei dzisiejszy nie wiemy ile tam bedzie zeb€ne. Na dziei dzisiejszy

inwestoremjest Pan W6jt, wykonawcq firma Pana Marka Kowalewskiego iwiem, 2e jest powolany
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powolana osoba, kt6ra bQdzie prowadzila nadz6r nad tq inwestycjq,2eby ta inwestycja zostala

zrealizowana zgodnie z tymi wszystkimi wymogami. Tak2e na dziei dzisiejszy nie wiem sked Pan wie,

2e tylko bedzie zdjQte te 10, a nie tam 20 czy 30 centymelr6w. Od poczqtku to siq mija z celem, bo my

tu ju2jeste6my naprawde w stu procentach zapoznaniz tymi informacjami, kt6re pan peekazywal

Tylko m6wie na dziei dzisiejszy, takjak pan m6wi, zostalo tylko do polowy tam zdjeta ta warstwa

akurat i nie wiemy jakq Pana inspektor podejmie decyzje i jak to dalej bedzie realizowane Tak2e na

dzief dzisiejszy to moim zdaniem nie ma co na razie nie wiadomo ojakiei buzy tam wszczynac

Dopiero zobaczymy jak to bedzie wyglqdalo"

Soltys solectwa Zabiny - Pan Edmund Gajek stwierdzil: ,, Ot62 powstaly nowe fakty. Jaki towar tam

jest? Mozna jecha6, zobaczyC co to jest te kruszywo lamane, w kt6re wykonawca to jest na haldach

te€z zdjete. Kolejny bardzo wazny fakt Wa6twa tej podbudowy niby konstrukcyjnej, kt6ra miala

wynosid 20 centymeh6w. lvacie Paistwo zdjQte p6l? Gdzie tam. Mo2na sobie odjqc od tego przy

krawQzniku dziesiQc centymetr6w piasku i zobaczycie, ile zostato tej warstwie konstrukcyjnej. W

niekt6rych miejscach nawet teraz widae, 2e nie ma w og6le, bo jest tylko zdarte do tej warstwy z tego

samego piachu. A z kolei druga warstwa, kt6ra nie jest zdjeta. Zapraszam calq Rade, moZecie lopaty

pokopae ile tam jest zmierzyC te warstwy? Bo ja kopalem, mam tam filmiki i tam ci92ko znaletc 10

centymetr6w.'

Pzewodniczqcy Rady - Pan Piotr Kornatowski:,, Niech Pan nie wprowadza radnych w blqd, bo oni nie

mogq tam wejsd isobie pokopad. Przepisy w Polsce obowi+ujq ito co Pan teraz opowiada to sq

brednie. Tak2e prosilbym takich zeczy itakich sformulowan nie u2ywad, bo teraz pan jest obcy. Nie

mo2na tak m6wi6, bo teraz p6jdzie panu pol gminy i bedzie pan! kopalic."

Soltys solectwa Zabiny - Pan Edmund Gajek shvierdzil ,, Panie Pzewodniczqcy, Zwr6cilem sie do

pana mailowo w tej sprawie wlaSnie czwartego kwietnia, z prosbq o podjecie interwencji w tej sprawie,

i pzekazanie tej intormacji radzie oraz peeprowadzenie wizji lokalnej."

Pzewodniczqcy Rady - Pan Piotr Kornatowski: ,,odpowied2 na pana pismo wczoraj zostala wyslana.

Powiem panu tak , mail, kt6rego pan wyslal, powinien trafic do kosza. We pan dlaczego? To niejest

dokument uzedowy. We pan dlaczego? Bo nie zostal pzez pana podpisany.'

Soltys solectwa Zabiny - Pan Edmund Gajek stwierdzil: to nie bylo pismo, to byla informacja.'

Pr2ewodniczqcy Rady - Pan Piotr Kornatowski: ,, je2eli pan sklada jakiekolwiek pismo przez internet,

ale faksem muszq one by6 podpisane, tak m6wi prawo w Polsce, 2e muszq by6 podpisane

certyfikowanym profilem zaufanym."
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Soltys solectwa Zabiny - Pan Edmund cajek : ,,jeszcze zaptaszam pafstwa zobaczycie tam drenaz.

Tak, drena2 jest. Wszyscy wiemy jakq funkcje spelnia drenaz, zeby odwodni6 teren i powinien by6 pod

podbudowq obsypany jeszcze."

Pzewodniczqcy Rady - Pan Piotr Komatowski: ,, dopiero budowa siQ zaczela panie soltysie..

NaprawdQ dopiero to ruszylo i nie mamy na razie Swiadomosci tego, jak zadecyduje pani inspektor,

ktora ma tym siQ zajmowa6."

Soltys solectwa Zabiny - Pan Edmund Gajek: ,, Skoro budowQ rozpoczQto, to podbudowe sie

zdejmuje, to sie nie wyjmuje 10 centymetr6w tylko sie zdejmuje calq podbudowe, skoro ma kort ma

by6 zbudowany od nowa. To sie wiqze z dodatkowymi kosztami, bo koparka ma placone za godziny

za calq podbudowQ. Wr66my do tego drena2u. DrenaZ powjnien .-.On jest Szanowni Panstwo, nawet

widoczny tam w niekt6rych miejscach .'

Pzewodniczecy Rady - Pan Piotr Kornatowski: ,, Prosze pana, rozpoczeta budowa i nie mamy

Swiadomosci na dziei dzisiejszy, bo to mdwiQ sam pan m6wi dopiero poliowa tego, co tu jest zebrana

ziemia i nie wiadomo jak du2o bQdzie zebrana i nje wiadomo czy nie bedzie wszystko od podstaw

robione."

Soltys solectwa Zabiny - Pan Edmund Gajek:,, naglasniam, zeby ludzie widzieli, jak sie w naszeJ

gminie buduje."

Pzewodniczqcy Rady - Pan Piotr Kornatowski: ,,Panie soltysie, tym sie bqdzie zajmowa6 Pani

inspektor. Ona ma 6wiadomos6, ona ma wyksztalcenie w tym kierunku i ona ma za to placone, 2eby to

bylo ta inwestycja dobrze zrealizoltana."

Soltys solectwa Zabiny - Pan Edmund Gajekr ,, zwracalem sie tyle razy do rady, nigdy nie stanql Pan

na wysokosci zadania. Nie zajql sie Pan tq sprawq po raz kolejny. Bo wfacajqc do tematu, to ju2 bylo

takza to zaplacone, za wykonany drenaz, kt6ry tutaj to jest mistrzostwo Swiata. Wadomo, 2e

wykonawca pomylil d|ena2 z nawodnieniem, bo to do nawadniania tej podbudowy na pewno jel nte

drenuje, skoro jest na waerzchu podbudowy. Tak? Teraz sobie wyobraZcie gdyby w tej rurze byla

woda, w zime rozsadzi sie podnosisiq zeczy, bo takajest fizyka. Warunki atmosferyczne tak

dziafajq. Vwkonawca mialzaplacone, Pan nigdy nie reagowal na moje uwagi. Nigdy. I teraz Pan le2

chce w mojej opinii to zataid wszystko, nie wracac do tego. Takich inwestycji mamy wiele w naszej

gminie. Drogi, kt6re tez byly poprawiane pzez tego samego wykonawce. Pan w mojej opinii to dziala

na szkode tej gminy, nie dajqc siQ wypowiedziec, nie pzedstawiajqc fakt6w, nie odnoszqc sie do

fakt6w. Tvlko broni Pan calv czas te fuszerki".

PzewodniczAcy Rady - Pan Piotr Kornatowski: ,,niestety siQ nie bronie tylko stwierdzam fakty, te
teraz dopiero budowa ruszyla. Ja jeszcze dostalem takq informacje Panie Sottysie, ja Panu powiem
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cos, 2e pzy deptaku jak byly budowany w Zabinach jakies nieprawidlowosci te2 byly, 2e podobno ktos

gruz utylizowaC pod kostkq i plytkiz prywatnej posesji. Czy cos Pan na ten temat wie?,,

Soltys solectwa Zabiny - Pan Edmund Gajek ,, Szanowni Pafstwo, Deptak w Zabinach byl budowany

ze Srodk6w fudduszu soleckiego, malym nakladem. Budowalismy swoimisilami. Projektu tam

2adnego nie widzialem, nie mielismy. Ale to, 2e gruz wylo2ylam sam gruz nie wie. Dlatego tym, iak
pan m6wi, 2e pan nie wie, skoro pan wie. Tak, wiem i pan sobie zapeecza. Grzesiek panu pzekazal

nasz radny wspanialy, kt6ry mial swoim, nie w moim prcgramje wyborczym budowe kortu tenisowego,

gdzie cztery lata nie zabral glosu w tej sprawie. Nawet gbsowal przeciwko za zabraniem pieniedzy na

kort. Gruz betonowy, czysty beton wrzucilem w deptak. Nie mielismy projektu zadnego i tam Pan

Leczkowski nam dal, za co mu ba.dzo dziekuje. Te2 nam piasek pazywozil nie bral pieniedzy za to, co

bylo budowane swoimi silami."

Pzewodniczqcy Rady - Pan Piotr Kornatowski: ,, tego co wiem, kort te2 mialbydm.in. budowany

swoimisilami".

Soltys solectwa Zabiny - Pan Edmund Gajek : ,, ktos Pana wprowadzilw blqd.."

Pe ewodniczqcy Rady - Pan Piotr Kornatowskii,, to w jakiej formie mial byd budowany?"

Soltys solectwa Zabiny - Pan Edmund Gajek: ,,Ze panu ktos powiedzial, 2e mial by6 budowany z

funduszu soleckiego funduszu, ale 2e ludzie mieligo budowae?"

Pzewodniczecy Rady - Pan Piotr Kornatowski: ,, mial by6 wktad mieszkafc6wjak boisko w Debieh,

jak boisko w Jeglii miedzy innymi ma byo rcalizowane".

Soltys solectwa zabiny - Pan Edmund Gajek: ,,ju2 dwa lata na kolanach, wyobraza sobie to pan?"

Pe ewodniczqcy Rady - Pan Piotr Komatowskii,, oczywiscie wszyscy zachwycajq, zachwycajq sie tym

deptakiem.."

Soltys solectwa Zabiny - Pan Edmund Gajek: ,,a Pan neguje wszystko. Pan sie czepia teraz do tego

deptaka, zeby oddaliC, oddali6 problem od tego deptaka w Rybnie."

Pzewodniczqcy Rady - Pan Pioh Kornatowski: ,, Pan Soltys zarzuc€ tutaj r62ne rzeczy i tfoszeczkg

nie tak to wyglada. lc2dy ma prawo sie odezwad i to w ka2dym momencie. To trwa. Je2eli ktos

podejmujejakis temat, to nie mo2e siq odezwaCw drugim temacie. Panie Soltysie jestem calym

sercem za tym, Zeby ten, 2eby ten kort zostal zrealizowad. Tylko ja widze, 2e na dziei dzisiejszy to

pan wszystko robi, 2eby nie powstal."
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Soltys solectwa Zabiny - Pan Edmund Gajek:,, je2eli ma powstad bubel to niech to nae powstaje, bo

Pan dopuszcza sie i Pan przymyka oko Nawet broni marnowanie tych pieniedzy. l\4amy tyle opinii

odno6nie kortu. Teraz zobaczymy co siQ bedzie dzialo z tym deptakiem w Rybnie, iak bedziecie tego

btoni'? Czy cos da siQ obroni6? W mojej opinii nie takie cuda sie dzialy. Odnosnie teraz te2

powiadomilem Panstwowy Inspektorat Budowlany. Jakie bQdq.? Nawet nie licze na to,2e on cos tam

wsk6ram tak 2e bedzie inteMeniowal bo jak to dzialalo to mielismy do tei pory obtaz lak ptzez ltzy

Peewodniczecy Rady - Pan Piotr Kornatowski: ,, w tym momencie oskaia Pan wszystkie instytucje i

neguje Pan wszystkie decyzje. Pana zachowanie, machanie rqke i grczenie mi palcem naprawde nie

przystoi. Ale to tez jest badzo niekulturalne zachowanie'.

Radny -Pan Adam Kasprowiczi ,, Panie Peewodniczqcy, chcialbym siQ do Pana zwr6cid. Moim

zdaniem paiskie zachowanie, jako Przewodniczqcego Rady Gminy Rybno jest niedopuszczalne

Peerywa Pan m6wcom, nie daje pan dokohczyC. Wdaje siQ panu w dyskusjQ. Pan si9 po prostu kl'6ci

tu przed mikrofonem. Je2eli tak siQ pan zachowywac, to proszg, aby Pan te2 kozystal Niech Pan

udziela glosu radnym i niech Pan kozysta z tego mikrofonu. Vvtedy nie bedzie kl'5tni i awantur"

Radny - Pan Bogdan Wantowski: ,, Na poczqtek jedna uwaga wlasnie to jest ta pzewaga mikrofonu,

pan ma go w reku, a my 9o tego nie mamy. Pan w kazdej chwili moze skotzystad, a my siedzimy jak

te myszy pod miotlq i patrzymy, czy pan da rekq znak. Wfacajqc do nastePnych zeczy ia mam tutaj

akurat kosztorys, co ma by6 robione. To nje jest tak, 2e ktos zdecyduje. Za te pozyqe bedzie mial

zaplacone Pan Kowalkowski. Tu jest tylko zdjecie warstwy dziesiQciu centymetr6w tej niby wactwy

zabezpieeeilqcdl, ulo2enie ttucznia i nawiezchni. I teraz tak, po zdjeciu g6rnej warstwy okazalo siQ,

2e ta dolna warstwa filtrujaca to ma 15 centymetr6w, Ona ma nawet 10 centymeh6w O to chodzi

Teraz powinna odbyd sie inwentaryzacja gdzie wszyscy powinnijechad. PrzekazaC to komisyjnie plac

budowy, sprawdzid ile wynosze i ptzekaza' Panu Kowalkowskiemu plac budowy. Wedy, jezeli te

warstwy nie pasujq, doplaci6. Chlopak siQ naciqt. W tym pzypadku daliscie mu kosztorys dziecko. Sq

ttzy pozycje w kosztorysie a siQ okaze, 2e mo2e by6 '15 pozycjiw kosztorysie, bo tzeba bedzie zdjqC

dolnq warstwe, wymienic drenaz, wymieni6 resztQ. I to jest wtasnie problem, bo ktos mu wcisnel pzy

budowie centrum sportu cos mu wcisnql zn6w te korty, dwa Rybno i Zabiny, on to wziql tylko nie

wiedzac co go tam czeka w tym pzypadku. A w tej chwili zgodnie z projektem musi zrobic badania

ka2dej warstwy zageszczenia, certyfikaty. Tam bQdq tzy warstwy i dla ka2dej bedzie musial

dostarczyc certyfikat. Nie jakas karteczka, jak bylo poprzednio, tylko certyfikat deklaracja zgodnosca i

?.^ac7.7ani. 
^r' 'nl" 
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Radny - Pan Lukasz Glowacki: ,, odnoszqc sie do dow radnego Adama Kasprowicza przewodniczqcy

ma takie prawo, teby pzerywaC, bo on prowadzi sesje i to juz bylo powiedziane pare razy, nawet

ptzez pana mecenasa. Tutaj odnosnae sl,ow pana Bogdan wantowskiego. Mo2na powiedziec, ze

proces budowlany jest takim procesem 2ywym, je6li cos sie bedzie dzialo. Vwkonawca zawsze ma



prawo zlo2yC roszczenie finansowe. Panj skarbnik tak siQ to bodajze nazywa iwtedy bedq zmiany w

budzecie i w inwestycji, tak jak Pan widzi Bardzo czesto to siQ dzieje i takie zmiany tutaj realizujemy

Jak jestem jeszcze pzy m6wnicy, to mam pytanie do radnego Rafata Gniazdowskiego Czy to jest

prawda, 2e w ostatnim czasie tazem z aadnym Bogdanem Wantowskim odwiedziliscie wlasnie

wykonawce Centrum Sportu i Rekreacji na budowie?"

Radny - Pan Bogdan Wantowski w odpowiedzi: ,, tak bylismy' byliSmy na budowie kortu i

podjechalasmy do niego zapytac sie na jakiej zasadzie on to robi, czy jakies dokumentacja? To bylo

tylko pytanie zwykle i powiedzielismy, 2e bedziemy pilnowad wykonania Tam nie bylo zadnych' 2e

ktos mu cos proponuje. To byto tylko z czystej ciekawosci, sprawdzic jaki zakres rob6t ma, bo nikt nic

nie wie co siq robi, jaki zakres, iaki koszt budowy, o to nam tylko chodzilo, nic wiecej."

Radny - Pan Lukasz Glcwacki: ,, Radny Bogdanie Wantowski nie sugeruje,2e Pan cos powiedzial

tvlko chodzi mi o to,2e teren budowy jest obiQty zakazem wstQpu i po prostu nie mo2na tak sobie

wejsd, zeby porozmawiaC. Jest okreslone kto moze wejs6 na teren budowy i moim zdaniem tak sie nie

powjnno wchodzid. Poza tym sq tam r62ne prace budowlane i nie powinno Taka sytuacja nie powlnna

mie6 mieisca."

Radny - Pan Bogdan Wantowski w odpowiedzi: ,, Panie Radny Glowacki. Mo2e ja nie dowidze, ale to

2adnego stratnika nie bylo. Nie bylo tabliczek. Ja weszlam tylko na tercn boiska, sladionu Nie

chodzilismy nigdzie. Poprosilismy, 2eby Pan Kowalkowski do nas wyszedl. Nikt nie wchodzi na teren

budowy. To jest r62nica. VVie Pan, ja mam prawo wejsc, poprosi6, nie wchodzic na budowQ, poprosic,

zeby Pan Kowalkowski do nas wyszedl. \&yszedl na skarpq kolo kortu tenisowego.

Sekretarz Gmany - Pani Jolanta Jendrycka: ,, Wec powiem tak, jak panstwo tutaj pan Gniazdowski

czylal, czy lo ptoszQ ztozumiec, 2e w dokumentacji projektowej tutaj zacytuje. Wskazanym materialem

jest tluczen kamienny frakcji 0 polamane cos co p6l milimetra w ilo6ci 10 centymetr6w, jakas warstwa

mrozoodporne itd. ltd. Tu sa bardzo du2e szczeg6ly. Ja nie wiem, nie lvyobra2am sobie MoZe

Pahstwo tak macie? Nie chce tu komentowaC. Nie chce komentowac Paistwa postawy wobec Pana

W6jta. Nie wyob€2am sobie, 2eby Pan W6jt gdzie prowadzimy kilkanascie czy kilkadziesiqt inwestycji

mial wszystkie dokumentacje projektowe w glowie lqcznie z warstwami lqcznie z tym czy tam jest

mrozoodporne? Czy to jest spolka, czy tam jest kruszywo? Oczekujecie, 2e chyba to powinnam isd

pod te wszystkie segregatory i skakac po tym? Bo ja nie znam a2 tak vcze96l6w na pamiec

A oczekujecie, 2e ja czy Pan W6jt bedziemy po prostu w inwestycji, kt6ra juz jest realizowana2 hyla

chyba dwa lata temu, bedzie pamietal wszystkie warstwy. Wec jesli macie Paistwo tak jak tutaj Pan

Reszka szczeg6ly typu kto byl inwestorem, jakie byly roboty, proszq po prostu taki wniosek zlo2y6 do

nas ze szczeg6lowym pytaniami. My na kazde wyciagniemy dokumentacig Ina kazde pytan,e

odpowiemy. Nie wyobratam sobie, jak panstwo sobie wyobrazacie, 2e ja teraz wiem, Ze w centrum

sportu to jest pustak takiej szerokosci albo wiqzadla sq takiej wielkosci, albo nie wiem co tam

jeszcze.? Wec jesli macie Paistwo pytania prosze je skladae. NaprawdQ biezemy dokumenty i



bazujemy na dokumentach, wiec juz od razu panstwu m6wie jesli to nie sq jakies o96tne pytania, o

kt6re jestesmy w stanie, prosze wnioskowad na pismie., \ ryjasnila kwestie zwiqzane z procedurq

skladania pism w formie elektronicznej. Kontynuujqc:

,,Do Pana soltysa z Rybna. Tutaj dotyczylo te2 obecnosci pana W6jta. Jak wspomnialam, pan W6jt
jest zawsze dostepny, mo2na plzyjsc na niego do gabinetu. Dalej pan soltys biny O wlasnie sprawa

budowy kortu. Paistwo wiecie, 2e w budzecie zostaio to zaplanowane. Zostal pzeprowadzone

postQpowanie peetargowe. Dokumenty sq na stronie BIP u. Wec tutaj. panie Bogdanie, nie jest tak,

2e nikt nic nie wie. Wszystko jest na BIP ie, jest zam6wienia publiczne, jest Blp, jest cata

dokumentacja, jest kosztorys, jest wszystko. Wiec nie jest tak, 2e nikt nic nie wie. prosze o cytowanie

sl6w, bo wprowadzacie pahstwo po prostu opinie publicznq w blqd.

Nie wiem, czy to celowe, czy niecelowe. Czasami mo2e w tych emocjach, kt6re tutaj, ale bym prcsila

na to zwracac uwagQ. Wec kort. Inwestycja zostala przyjeta pzez gmine do realizacji w zeszlym roku

zostal wyloniony wykonawca. Zostala podpisana umowa i wszystko jest realizowane z
harmonogramem. Pzypomina mi sie taka inwestycja w. Hartowcu. Kiedy byla budowana by+a chyba

remiza i te2 tam nikt nie wchodzil, Sciana siQ ptzewr6cila. Wec tutaj stysze, 2e pzyjedtcie sobie

panstwo radni i bedziecie sobie kopad. Prosze paistwa, to jest po pieMsze plac budowy. Po drugie

chcecie kopad w podbudowie i p62niej mie6 zazuty do kogos, 2e ta podbudowa ma dolki. Inwestor,

gmina, inwestor, wykonawca To tam te2 nikogo nie bgdzie winnego. Jest plac budowy. Prosilabym nie

wchodzie na teren budowy. W chwili obecnej, tak jak Padstwo widzicie, rozpoczql wykonawcq, zlo2yl

do nas stosowne dokumenty.

To jest jesli chodzi o kort, wiec tutaj dla mnie temat kortu jest zamkniety. My to fealizujemy. Wszelkie

uwagi proszq jakie formie skladaC to wspomnialam wczeSniej. Co do deptaka tutaj to na razie sie jak

m6wilam nie wypowiadam. Bedzie Komisja Rewizyjna, bedziemy z dokumentami skladac, cho6 ju2

mam w€2enie, 2e ju2 wyrok troche zapadl, bo czy uda sig Wam obroniC to takie slowo padlr od Pana

softysa Zabiny ."

Mieszkaniec - Pan Meller: ,, wracajqc do tej kontrowersyjnej inwestycji budowy kortu do tenisa

ziemnego w Zabiny na etapie podbudowy jestem zdruzgotany tq calq sytuacjq. Bardzo dlugo to ju2

trwa. Mamy inwestycjg od 2019 roku. Najbardziej w tym wvystkim co mnie pzera2a to jest to, 2e ktos

konkretnie nie obecny tu w{odae. Szkoda, 2e go nie ma, ale jestem zmuszony pod jego nieobecnosc

wyrazic swojq opinie. Czyli to Pan W6jt wraz ze swoim zapleczem wyborczym w 2018 roku wyszedl z

postulatem wyborczym lvybudowania kortu do tenisa ziemnego w Zabinach. Co na tym zyskaP

Oczywiscie poparcie spoleczne. lvliedzy innymi. Czy u nas wzbudzil nadzieje w spolecznosci lokalnei?

Ja uwazam, 2e tak. Ze powstanie. Bazujac na wypowiedziach Pana W6jta wielokrotnie od kjedy jest

wojtem. Co do swojego profesjonalizmu tych szczeg6lnych wypowiedzj ja juz ich nie chce tu cytowao,

ale one slu2yly tylko jednemu, 2eby nam wszystkim pokazad, 2e to co bylio pzed Panem W6jtem

WQgrzynowskito bylo Sredniowiecze, a teraz mamy pelny renesans.

A wiqc rozbudzil nadzieje w spolecznosci, 2e powstanie Zabiny i na dodatek bedzie profesjonalnae

wykonany. Niestety do dnia dzisiejszego tego nie mamy. Na jednej z sesji pan W6jt powiedzial takie
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znamienne dla mnie slowa, Ze cechq czlowieka mySlecego jest to, 2e jezeli on wie, Ze je2eli zmienia

on zdanie, bo to wynika z zaistnialej sytuacji iwarunk6w, ja sie z tym zgadzam, tylko te zaistniale

warunki i sytuacja musi siQ odnosiC do fakt6w, a nie do mit6w. Ceche czlicwieka myslqcego jest

f6wnie2 to, je2eli on popelnia blqd i potrafi wstac, pzyzna6 sie do tego bQdu, przeprosid za swoje

zachowanie. A czego to dowodzi? 2e dana osoba sig rozwija, ona idzie do przod!. A czemu? Bo

wyciqga wnioski ze swoich bled6w na pzyszlosd. Ja bym sie teraz zapytal, czy takq osobe mo2na

dalej obdaeyd kredytem zaufania spolecznego. Ja uwa2am, 2e tak. Ale w kwestii budowy do kortu do

tenisa ziemnego w Zabinach my tu nie mamy takiej postawy. I le.az lak z tego co mi wiadomo

inwestycje zaczela dalej kontynuowad. Trzeba dokoiczyc, skoro sig z takim postulatem wyborczym.

Firma lokalna Dobrze, 2e to firma kontynuuje. No bo co mamy? W projekcie wyborczym. Dalsza.

Kolejnych budowa dalszego kolejny kortu tenisa ziemnego. Wec firma zdobedzie juz pewne

doswiadczenie i bqdziemy to kontynuowac. Teraz tak. Fifma lokalna nie bedzie tego robid spolecznie.

Tzeba bedzie za to zaplacid. Tak? Ale kto ma zaplacic? Ja mam zaplaciC? tvtieszkaniec z mojego

podatku. A czy byly pzeprowadzone jakiekolwiek konsultacje, 2e mieszkaicy sie na to zgadzajq? A ja

sie nie zgadzam na nieracjonalne vvydatkowanie Srodk6w publicznych. Tzeba to chyba inaczeJ

tozwiaza'."

Radny - Pan Bogdan Wantowski: ,,Pani Sekretarz mam pytanko, Pani na podstawie dokumentacjiczy

kosztorysu? W kt6rym to zawiera tylko 4 pozyaje, w lym ulo2enia to se 3 pozycje. Czy bedzie

realizowane takjak bylo w dokumentacji? Bo w tej chwili patzQ na te warstwy zdjete to nrc nre pasule

Brakuje filtrujqcej warstwy konstrukcyjnej. Takze to wszystko tzeba dolo2yd. I teraz kto za to dolo2y

wykonawcy? Znowu my dolozymy, podatnicy generalnie do tego kilkadziesiet tysiecy , 2eby ten kort

powstal tak jak ma by."

Radny - Pan Adam Kasprowicz: ,, Odno6nie kort6w Zabiny. Szanowni Panstwo, mysmy jako gmina,

jako mieszkadcy ju2 aaz zaplacili za len kort, za wykonanje tego kortu. I co teraz? Budowa od nowa.

Zapkdmy jeszcze Ez. lvlozna tak dwa razy za jeden, za jeden produkt placi6. A jezeti ten wykonawca

z jakichs powod6w nie wykona tego rzetelnie? fak, zal6Zmy. I co? Bedziemy placiC trzeci raz? Niech

mi kto6 to wyjasnil., mieszkahcom naszej gminy"

Radny - Pan Sylwester Kasprowicz: ,, Szanowni Pansfuo, jezeli bQdziemy letaz z g6ry zakladad, 2e

ktos nierzetelnie cos wykona, to w og6le nie r6bmy Zadnych inwestycji. Ja te2 z g6ry mogQ

powiedzie6, z 96ry sobie zarzuci6,2e pan Kasprowicz Adam jest nieIzetelny i niech tak po pfostu

bedzie. A mo2e tak nie jest? Pan Kasprowicz jest zetelny, chociaz pEypomina mi sie sytuacja spzed
dw6ch lat. Wracajqc do kortu do tenisa. Budowa kortu do tenisa w 2019 roku tojest inicjatywa solecka

z funduszu sodeckiego. Jezeli Pan, je2eli pamietacie, na zebraniach wiejskich, w kt6rych ja te2

uczestniczylem, komitet Pana Wegzynowskiego tak obiecywal budowe kortu do tenisa w Zabiny, ate

ze Srodk6w zewnqtrznych. Czyli z pozyskanych Srodk6w z zewnqtz, bo bylo wiadomo, 2e ten kort do

tenisa to nie jest koszt 30 40 tysiecy, tylko wiele, wiele, wiele wiecej pjeniedzy. Z inicjatywq wyszlo

solectwo, Pan Soltys. Podjeto uchwalg, budujemy kort do tenisa .l ta budowa tMala kotejne 5 tat. Kort
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mial byd budowany wtedy, kiedy pozyskane bylyby Srodki zewnQtzne na tQ inwestycjg. Te inwestycjQ

jak wczesniej wspomnialem rozpoczelo solectwo i tMaloby na pewno 5 6 lat. I fajnie, 2e teraz juz

dzieki temu, ze jest budowane centrum sportowe w Rybnie mogli wlqczyd tet budowQ kortu zabrny

Fajnie, ze wygrala firma z Haftowca, z gminy Rybno. Fajnie, 2e oni bedq sie tym zajmowad i mam

nadziejQ, 2e w tym roku ju2 bedziemy mogli z tego kortu do tenisa kozystaC."

Radny - Pan Bogdan Wantowski: ,, Panie Kasprowicz, czy zna Pan koszt, cenQ za jakq robiony jest

kort tenisowy w Zabinach? Tak to tyle Pan soltys Gajek mial na ubzenia hawy, a my robimy teraz,

rozbieramy, dokladamy sie. I co teraz? Ceny sie zmien y. Skoro pan w6jt wie, 2e wszystko podrozalo

ileS €zy, a my robimy taniej jak popeednio. Gdzie musimy ulo2yd znowu kilka warstu Dziwne jakos

sie stalo Panie Kasprowicz. Dziwne, bo z 70 tys. starcza. Jak 70 tys. bylic, to pan! Gajkowi nie

starczylo. Trzeba bylo zabraC pieniqdze. A co do tej pory byto, pieniqdze byly zagwarantowane. A w

tej chwili za te same pieniqdze twotzymy kort. Czegos tu nie rozumiem .

Radny - Pan Sylwester Kasprowicz: ,, Panie Wantowski, peed chwilkq powiedzialem, 2e solechvo

rozpoczql budowe ze Srodk6w funduszu soleckiego i ta inwestycja by tMala etapami 5 lat, 5 6 lat. Jest

ju2 jakas robota zrobiona, a wiadomo dlaczego to iest zatzymane. Nie chce do tego wraca6, bo

bedziemy teraz dwie, tzy godziny tutaj siedzieC. Ja nie chce wojowac z nikim. Ja waem kto, pomimo,

2e tutaj jest i ja nie chcQ miec z tym nic wsp6lnego. Bo ja wolQ .obi6 calkiem ciekawsze, inne rzeczy

fajne dla spoleczefstwa, niz kl'tci6 sie znowu o deptak i Pan na pewno te2. Wdzialem, 2e Pan

ostatnio spolecznie malowal mjedzy innymi tutaj w centrum. Ja takie Eeczy uwielbiam, cieszy mnie,

2e takie zeczy sie dzieiA. I poM6rze to jeszcze @z fajnie, 2e fifma rozpoczQla ju2 te inwestyciQ.

Kontrolujemy oczywiscie. Niech Pan wybaczy, panowie radni czy Pan Soltys nie kontroluja to co robi

ta firma, ale dajmy mu pracowad, niech on siQ tym zajmie.

Ja czekam przede wszystkim teZ na modernizacjQ tego obiektu. Wiem,2e pan Soltys aazem z

mieszkaicami z funduszu soleckiego pzeznaczyli jakies pieniAdze na ten kort i robili to spolecznie l

tak naprawde je2eli bysmy mieli si9 Medy cofaC 6 lat temu, to te2 bysmy mogli doprowadzic do tego,

2e ten kort do tej pory bylby nieczynny."

Przewodniczqcy Rady - Pan Piotr Ko.natowski: ,,jeszcze chciahym sie odniesd do slow Pana

radnego Wantowskiego, Pana Kasprowicza. Suchajcie drq2ymy temat ju2 ttzy lata Ten pomysl

powstal przed tym, jak zostalismy w tej radzie. Tak2e ktos podjql tq decyzje i my 2e6my z tym zostala,

a tak naprawde do koica nie byly ptzewidziane tez fundusze na to z bud2etu gminy i tak jak tutaj

wspominaliscie, 2e moglo to trwad 5 czy 6 lat te2 by te koszty wzrosly Tylko chodzi mi o to pahstwo

Zakohczmy te spory i zr6bmy w kohcu tq inwestycjq tak jak ona powinna wygledad Panie Soltysie,

naprawde jestem calym sercem za tym 2eby to powstalo, tylko nie kl6cimy sie, Kontrolujemy tego

wykonawce, 2eby to bylo zgodnie z projektem i m6wiq na dzieh dzisiejszy. Ja mam nadzieie, 2e je2eh

pani, kt6ra nadzorowala te inwestycjQ, jezeli dojdzie do wniosku,2e trzeba tam pzebudowy, cos

niestety poniesiemy. Koszty podejzewam wy2sze, ale zr6bmy to "

28



Mieszkaniec - Pan Meller: ,, Panie Kasprowicz, ja pozwolQ sobie odnie66 sie do Pana wcze6nieiszej

wypowiedzi. Vlypowied2, 2e to tak teraz bedziemy. Aha, bedziemy tak zakladad, przypuszczac, 2e to

wszystko jest niezetelnie v/ykonane. Zgubilem wqtek. Ale powiem tak zaczne inaczej. To, 2e tak

dlugo to sie dzieje, to w zasadzie te2 Pana zasluga iako pn ewodniczqcego komisji rewizyinej, chociaz

obecny tutaj Pan w6jt, kt6ry wyszedl z postulatem wyborczym odnosnie wybudowania tego, o czym

jut m6wilem w odpowiednim czasie i w odpowiednim miejscu. Znacznie wcze6niej zachowal sie w

spos6b pzyzwoity, ale te2 nie mial roboty jako pzewodniczqcy komisii rewjzyjnei. Pan dostal p6zniej

pracQ do wykonania, ale Pan popelnil szereg bleddw. Bylo bodajze 5 posiedze^ komisji rewizyjnej, W

kazdej z nich uczestniczylem, wiQc mam oglqd sytuacji. W mojej ocenie pan nie stanql na wysokosci

zadania. Dlaczego pieMsza zasada, nie zadzialal Pan publico bono? Dla dobra publicznego, dla

dobra og6lu, dla dobra spolecznego, a nie dla dobra inwestora. Jeszcze jest wiele, wiele innych

niedociqgnied, o kt6rych ja nie bede w tej chwili mdwil."

Soltys solectwa Zabiny - Pan Edmund Gajek: ,, Ja sie tylko odniose, Panie Przewodniczqcy do tych

sl6w, 2eby kontrolowad, tak ija kontroluje. Panu te uwagi zglaszam, to Pan nie dopuszcza, a nawet

neguje. A ta kolejna sprawa odnosnie 2e to jest plac budowy. Plac budowy pani sekrctarz, o czym

pani powinna wiedzied bedzie ogrodzony, zabezpieczony tablica kto wykonuje itd. Druga sprawa ta

osoba, kt6ra tam kopala, Pana Kowalkowskiego znam te2 osobiscie, to nie byla od niego, on go tam

wynajql. Poszedbm do tego mieszkaica, kt6ry tam kopal, m6wie dlaczego nam niszczysz kort? Tak

2artobliwie oczywiscie. Vvtedy potencjalnie on nie m69l kopac. Prawo tzeba (... ) WaSnie maila Pani

nie toleruje, mail nie jest pismem. To jest tylko wiadomoSC, informacja."

Sekretaz Gminy - Pani Jolanta Jendrycka : ,,. Tak Pan w6jt z un edu za wszystko odpowiada. Nie ma

lepszych ani gorszych. Plac budowy jest oznaczony tablicq. Jest placem budowy, ptzekazane zostaio

wykonawcy a on za ten teren odpowiada i on odpowiada za plac budowy I prosze , ieszcze raz

poM6rze Pana dzialanie na tym, co zamieszcza Pan na stronach Swiadcze tylko o tym,2e Pan

niszczy to co jest tam robione i p62niej bedzie winny wykonawca, bo pan sobie poszedl i lopatkq

warstwy zdjql. Prosze paistwa, to odpowiadam panu Kasprowicz Adamowi. Kort, co do zasady

jeszcze nae powstal, bo slysze 2e to d.ugi raz placimy, tzeci az. Zostala rozpoczeta inwestycja, zostal

pieMszy etap, czyli podbudowa. Nie bedziemy placifza 2 azy 3 kotly.

Z zasady nie zetelnie, tak jak juz parokrotnie bylo mowa, m6wicie, rzucacie slowa i wprowadzacte

publicznosci naszq spoleczno6d w bqd. Panie Adamie powstal kort?, jest tam kort czy jest podbudowa

pod kort? Powstala podbudowa pod kort. Rzucacie hasla jedne na drugie.. Za dany teren budo\rvy

odpowiadal wykonawca, pzystepujqc do pzetargu. \Me z czym ma do czynienia, jesli ma

wqtpliwosci? \ryykonawca wziql za to odpowiedzialnosC. Realizuje pote2nq inwestycie. Ona Jest kilku

milionowa, jesla dobrze kojaE e. Nie chce powiedzie6, 2e tak powiem, 2eby mnie za slowo nie czepram

Buduje nie jeden kort, tylko dwa korty. A centrum jak on koszty sobie rozliczy, to jestiego sprawa. lvly

to nie wnikamy, on to bierze ryczaltem. Czy kosztorysy to jest jego sprawa. Podjql takie ryzyko,
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podpisal umowe, a umowa to jest zobowiqzanie dwustronne. Teraz wszyscy winni bo wykonawca

umowe podpisal, a najbardziej w6jt. Tutaj w6jt winny, 2e umowe wykonawca podpisal, i te€z on za to

odpowiada. I bym pfosila. Uszanujmy wykonawce. Prosze te2 po prostu przyjAc do wiadomosci, Ze to

jest plac budowy, a plac budovvy to nie jest lepszy czy gorszy tylko odpowiada wykonawca i bym

prcsila po prostu uszanowac wykonawce."

l/lieszkaniec - Pan Meller: ,, kr6tko odniosg si9 do radnego Sylwestera Kasprowicza o ten wqtek, co

mi po prostu wylecial z glowy, bo jak mowilem zaczql to wystqpienie od takich zalo2ef pzypuszczeh,

2e letaz peypuszcza zaklada co do tych nieprawidlowosci. Nie Panie radny Kasprowicz, Pan mo2e mi

nie ufacwielu innym osobom, kt6rzy sie wypowiadaliw pzedmiotowej sprawie budowy kortu do tenisa

ziemnego. Ale dobze pan wie,2e z wniosku posla Zbigniewa Bawarskiego byla kontrola Najwyzszej

lzby Kontroli w Utzedzie Gminy Rybno. Stwierdzila pewne nieprawid+,awoSci, stwierdzila i one sa

odnotowane. Stanowisko jest zawarte w protokole, wiec pan, panie ladny, mamy do czynienia z

konstatacjq to z tym sie ju2 nie dyskutuje, lo tzeba zaakceptowac, ptzyjqc i wyciqgad z tego wnioski

na pzyszlosc. A tak jeszcze odnosnie do radnego Glowackiego, bo pan wczesniej zasugerowal, panie

radny Glowacki, 2e pan mecenas gdzies tam kiedys stwiefdzll, Ze pan przewodniczacy rady gminy ma

prawo przerywaC itd. No nie wie pan, to tak do koica nie jest dobre. Dobra osobiste czlowieka to nie

tylko wizefirnek, to wolnosc, to swoboda sumienia, a swoboda sumienia to jest swoboda wypowiedzi,

a o tym jest mowa w art. 54 Konstytucji. Takze to tak nie jest. Owszem, pzewodniczqcy Rady gmany

zgodnie ze statutem fady gminy ma prawo uzywad pewnych zwrotdw, chocia2by np. do Eeczy, kt6re

dzisiaj padlo, ale musi byc pEeslanie ikoniecznosc ku temu. Je2eli m6wca pzyjdzie iodchodzi od

wqtku pieMotnego, jest odeNany od zeczywistosci, to on mo2e Ale je2eli mdwca m6wi w spos6b

merytoryczny a rzeczowy, to nie jest tak, Ze przewodniczqcy w ka2dej chwili, bo ma mikrofon to on

mo2e robid. Tak2e panie radny Glowacki panu proponowal moZe nie pij tyle herbaty. Herbata, gl6wny

skladnik pfoteina. W nadmiaee konsumowania ona pobudza i mo2e nie do wypowiedzi. Ja takie

wnioski. Jak chce Pan to Panu uzasadni, bo mozemy wr6cid do 42 sesji, gdzie ja wyrazilem swoje

odmienne stanowisko do przewodniczqcego Komisji Rewizyjnej. Postawilem tezy, wiQc staratem sie jq

udowodnid chocia2by o tym. Tak tlumaczylem komu ona jest poswigcona, 2e wielkim wodzem i

bohatercm nie jest wielkim wodzem i bohaterem, bo gdyby tak mialo by6, to prawdopodobnie byc

moze bylby ju2 na cokole. A pan wychodzi do m6wnicy i m6wi, 2e jest jeszcze he.bata. Saga. To ja

nae wiem czegos takiego, 2e jest herbata saga albo to, co pan zasugerowal, 2e soltys dal sie

sprowokowac niepotrzebnie, 2e sie usmiechal. Pan zasugerowal, 2e jest pod wrazeniem inteligencji

pzewodniczqcego Rady Gminy. No wie pan, to trzeba siQ trochQ zastanowiC, bo z tego co z takie

wypowiedzi sie mozna tylko po6mia6. One nie wnoszq nic pozytywnego, bo rozw6j d.ugiego

czlowieka. Chociazby bazujqc na slowach chocby Tolstoja, Panie radny Glowacki, to nauka jest

pokarmem dla rozumu."

Radny- Pan Lukasz Glowacki: ,,Panie Meller, z calym szacunkiem, ale to co teraz Pan powiedzial

r6wnie2 nie bylo 2adnym wolnym wnioskiem ani zapytaniem, tylko to bylo atakowanie mojej osoby I w

mojej ocenie teraz pr2ewodniczqcy €dy gminy powinien przerwac, bo to w og6le nie ma nic do
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zeczy. Jesli ma Pan jakies do mnie uwagi, zaptaszam, mozemy porozmawiac M6wie prosze mnie

tutaj publicznie nie atakowac, tylko za to,2e co6 powiedzialem. Powiedzialem,2e to taki rodzaj

herbaty. Czy sklamalem? Jesli sklamalem, proszQ mi podaC do sedu. Druga sprawa, jesli pan m6wal o

jakiejs mitologii, to to chyba nie jest temat na wolne wnioskj."

Radny - Pan Sylwester Kasprowicz: ,, Ja tylko w odpowiedzi do mojego pzedm6wcy, do Pana

Adama Kasprowicza, do pana lMellera. Ja uwa2am, ze pface wykonanq w Komisji Rewizyjnej

wykonalem dobze jeteli chodzi o tq sprawe. Pan uwata inaczej? Nic pewnie tego i tak nie zmienl.

Ale, sprawa tak jak wczeSnjej spotkalem dla mnie jut jest zamknieta i to jest ostatni raz, kiedy

wchodze w temat. Czy ja zrobilem cos dobrze czy nre? Zweryfikujq to na pewno mieszkaicy w

przyszlorocznych wyborach.'

Soltys solectwa aabiny -Pan Edmund Gajek: ,, tak kr6ciutko chcialem tylko do wypowiedzi Pani

Sek.etaz odnosnie jej sl6w do Pana Adama Kasprowicza, 2e mamy wykonanq podbudowQ, a skoro

mamy i skofojest wykonana podbudowa to po ao ja niszczymy2"

lvlieszkaniec - Pan l\4eller:,, , nie chcA byo zlosliwy, ja nie jestem jakis msciwy, konfliktowy, ale panie

radny Kasprowicz pan Medy to powiedzial i pan to dzisiaj podtzymujQ,2e sprawa budowy kortu do

tenisa to dla pana sprawa zamknieta. Nie jest zamkniqta, to jest sprawa otwarta, bo inwestycja nie

zosrala zako{czona. Jak bedzie zako{czona? lvlo2e pan powiedzied. Ocenia pan swoiq pracQ

pozytywnie. No, ja niestety mam odmienne zdanie. Ocenia pana negat)Avnie. A jezeli pan chce siQ

dowiedziec, dlaczego cos wiecej 2eby pan uzasadnil? Bo tylko podalem jedne przyczyne. To w jakim

celu? Dla kogo pan zadziakl2 Dla dobE inwestora? A nie pro publico bono. JeZeli pan chce cos

wiecej, ja moge panu powiedzied nie ma zadnych pzeszk6d. Byto pie6 posiedzef komisji, ja w nich

uczestniczylem. Wiem, jak pan postepowal. Nie mo2na wszystkiego przezuca6 np. w cigzar padskiej

mo2e by6 moze mlodosci, nieodpowiedzialnosci? Nie, bo pan jest €dnym drugq kadencje i drugq

kadencjq, pEewodniczecym komisji rewizyjnej. To tyle. A panie qowacki jeszcze teraz do pana.

Publicznie Pan poruszyl tq kwestie, wiec ja Panu publicznie odpowiadam. W wolnych wnioskach,

zapytaniach i informacjach daje mi to mozliwo66 wolne wnioski, 2e one sq niczym niezale2nym i

nieskepowanym. I one praktycznie te wolne wnioski nie sq okreslone w statucie gminy, bo czego one

majq dotczy6? Macie takq mo2liwo56 wladzy, macie mozliwosd inicjatywy ustawodawczej, mozecie

okreslic czego wolny wniosek ma dotyczyc? Jezeli chcece, wprowadzcie limit czasow;.

Radny - Pan Sylwester Kasprowicz: ,, stwierdzilem tylko, 2e sprawa jest zamknieta dla Komisji

Rewizyjnej, a Pan tutaj pr6buje wm6wi6, 2e to o to chodzi, ze komisja fewizyjna sie tym zajmowala i

dla komisji rewizyjnej ten temat jest zamkniety. Dla Pana oczywiscie, dla Pana i kilku innych os6b ten

temat ciagle bedzie Zywy. A i prosze bez takich zlosliwosci, naprawde to w ramach wyjasnienia. Jezeli

chodzi o dzialania Komisji Rewizyjnej jestem takjego zdania, 2e tzeba dzialaC dalej i nie patzec na

takie zeczy. Szanuje Pana zdanie. Oczywiscie nie bede sie kl,6cil, nie bede z Panem walczyl Szanuje
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Pana zdanie. Slucham to, co Pan m6wi. Ale je2eli chodzi o Komisje Rewizyjnq, to dta Komisji

Rewizyjnej ten temat jest zamkniety."

Radny - Pan Bogdan Wantowski: ,, czy uste*i na hali sportowej zostaly usuniete, bo miaty byC

usuniqte do korica kwietnia? Czy przecieki zostaly usuniqte."

Mieszkaniec - Pan lvleller: ,, jeszcze kr6ciutko do Pana, Panie radny Kasprowicz, ja te2 sie nie chce z

Panem kl6cid, tylko mo2e teraz dopowiem w sposdb jednoznaczrty to, 2e ja sie do Pana odnosilem

negatywnie do Padskiej postawy, Pahskiego postepowania, to tego, 2e jest Pan radnym i

pEewodniczqcym komisji rewizyjnej. I tu w mojej ocenie Pan sie nie sprawdzil. Nie stanel Pan dla

mnie jako dla obywatela na wysokosci zadania. l\46wiq popelnil Pan szereg bled6w i nie mo2emy

wszystko pzee ucid w ciQtar. Zebym nie zostal 2le zrozumiany,2e ia siq chce nad Panem zneca6, bo

gdyby mia+a Pana oceniad w innei dziedzinie, w dzialalnosci tzeciego sektora gospodarki narodowej,

to wie pan, musialbym zgola powiedziec co6 odmiennego. Ja tego nie chce tutaj poruszad. Dla mnie to

nie stanowi tajemnicy. To, 2e Pan bardzo du2o dziala pod szyldem grupy W Rekach l\rlodych tego

pzedsiQbiorstwa spolecznego, co bylo i tak dalej. Og6lnie tzeci sektor gospodarki narodowej jest pan

tut4 chwalebny. Odbieram Pana pozytywnie, Zeby wigcej takich ludzi w gminie bylo jak Pan. To wielu

osobom na sercu byloby zdecydowanie l2ej. I tym potrzebujqcym, najbardziej potrzebujqcym tej

pomocy i im uczestniczecym w 2ycau ich. Jedynie co mogQ sobie pozwolic na taki zwrot z

francuskiego. Nie wiem czy dobze sie wyra2e pod Pana wzglqdem w dziatalno6ci tzeciego sektora.

Czapkiz gl6w przed tym co Pan robi. ."

Radny - Pan Waldemar Reszka: ,, Ja mam pytanie do Pani Sekretaz. Chodzi mi o sprawy bie2ace.

Zglosilem na gmine usterke lamp solarnych, krQcecych sie isp€wa pilna. Zwr6cilem uwagq,2e do

dzis nic nie zostalo rcalizowane. Nie chcialbym 2eby komus ktzywde zrobila itak prosilbym o pilne

zalatlvienie sprawy. Nastepna sprawa chodzi mijeszcze o rury spustowe z rynien pey Swietlicy i tam

usterka jest taka, Ze to odwodnienie nieprawidlowo dziala i nie wiem czy to po prostu wystarczy

slownie czy tzeba pismo pisa6."

Sekretaz Gminy - Pani Jolanta Jendrycka: ,, odnoscie pytania Pana Bogdana Wantowskiego o sale

sportowe. Nie znam szczeg6ly jak to Pan wspomnial cos do koica miesiqca, wiec podejrzewam, ale

dopytam sie i dam odpowied2. Druga sprawa Pana Reszki, usterka lamp., dowiem siQ od Pani Justyny

na jakim jest to etapie. Je2eli chodzi o pzeciek rur zlece pracownikom sprawdzenie, co z tym

pzeciekiem."

Na tym dyskusje zakoiczono.

VViQcej pytai nie wniesiono.
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Ad.S.Zamkniocie obrad.

O godz.13:'15 Pzewodniczqcy Rady Gminy Pan Piotr Kornatowski _ wobec wyczerpania dz'ennego

DoEadku obrad - zamknql obrady LI sesji zwyczainej Rady Gminy Rybno

Na tym protok6l zakoiczono

Protokolowala:
Za stqpca klcrownlka

Refrratu O

Do ninieiszego protokofu zalqcznik 3tanowi nagranie zawioralqce obraz idiwiek'

Prowadzqcy obrady:
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